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Claudia Sabater Llopis i Valeria Cuadros Marco són els noms de les dos joves que 
els veïns de Burriana començaran a escoltar amb força a partir d’ara després de 
convertir-se en les noves màximes ambaixadores festives de la ciutat. Després 

d’una setmana de nervis i incertesa, la incògnita va quedar resolta en el saló de plens 
de l’ajuntament que, un any més, es va quedar xicotet per a acollir a tots els assis-
tents que volien presenciar l’acte d’elecció de les noves reines falleres, un càrrec al 
qual optaven 5 representants adultes i 2 xiquetes.

La cerimònia de votació dels presidents de les 18 comissions falleres i la regidora de 
Falles, Paloma Boix, va ser el preludi a l’obertura de sobres que va tindre lloc en el mateix 
saló de plens i a la vista d’un nerviós públic.

CRIDA PROTOCOL·LÀRIA
Va ser en eixe moment, comptabilitzats els suports a cada candidata, quan va arribar la 
telefonada més esperada. L’alcalde, Jorge Monferrer va comunicar per telèfon a Claudia 
Sabater Llopis, de la Falla Societat Centre Espanya; i Valeria Cuadros Marco, de la Falla 
Societat Centre Espanya, eren les màximes representants del 2025.

Tot seguit, com és costum, dos vehicles de la Junta Local Fallera van anar a buscar a 
cada reina al seu domicili i les van portar a l’ajuntament de la capital de la Plana Baixa, 
on van viure un autèntic bany de masses. Així, les reines falleres van ser presentades 
en un acte, davant la comunitat fallera i les autoritats, que marca l’inici d’un emocionant 
any per a totes dues ple d’esdeveniments i activitats en honor a les Falles de Burriana.

Claudia Sabater Llopis 
i Valeria Cuadros 
Marco, Reines Falleres 
de Burriana 2025
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Totes dues joves complixen el seu somni en convertir-se en les màximes representants de les Falles de Burriana. Claudia Sabater 
Llopis i Valeria Cuadros Marco van demostrar la seua passió per la tradició i la cultura fallera, així com el seu desig de representar 
a la seua ciutat d’una manera digna i festiva. Amb la seua elecció, s’espera que estes joves siguen ambaixadores de les Falles, 
promovent els valors i la importància d’estes celebracions a Burriana.

Entre aplaudiments, i amb un públic entregat, tant el que es congregava a les portes de la casa consistorial com a l’interior del 
saló de plens, les dos noves reines falleres van conquistar els aplaudiments de tots els presents. En este sentit, un altre moment 
emotiu va ser veure juntes a les monarques entrants (Claudia Sabater Llopis i Valeria Cuadros Marco) i les sortints (Laia Molina 
Suárez i Anna Solá Piera). Estes últimes van felicitar les seues successores i els van donar els primers consells per al càrrec.

Cal recordar que al càrrec, a més, es van presentar les aspirants, Alba Vilarroig Aguilera de la Falla Barri La Vila, Adriana Gauchía 
Corbalán de la Falla Societat Sant Josep, Vera Mesado Vicente de la Falla Barri Valéncia i Mª Ángeles Blanch Suárez de la Falla 
Societat Club Ortega, per a conseguir el títol de Reina Fallera de Burriana, juntament amb Paula Briz Chiva de la Falla Societat de 
Sant Josep, que es disputava el lloc de Reina Fallera Infantil.

Celebració d’un nou paiporta amb les representants falleres de 
2024 i candidates de 2025
Després de finalitzar el termini de presentació de candidatures per a ser les Reines Falleres de Burriana 2025, la capital de la 
Plana Baixa, en el seu procés de selecció per a les Reines Falleres de la ciutat, van realitzar una ronda d’entrevistes, durant el dia 
següent es van reunir amb representants de les 18 comissions falleres, i durant l’última vesprada abans de la jornada de reflexió  
i les votacions en cada falla, es van congregar en un nou paiporta, a més de les candidates, les representants falleres de 2024. 
Abans de la multitudinària trobada, es va celebrar una dinàmica de grup amb diversos jocs de temàtica fallera, que s’incorporen 
dins del procés de selecció.

La regidora de Falles, Paloma Boix, va destacar que “esta nova trobada té 
com a objectiu veure com es desemboliquen les candidates en un ambient 

més distés i veure de primera mà les dinàmiques de treball en equip tan 
importants en el càrrec de màximes representants de la ciutat”.
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La jornada festiva a Burriana en honor a la Mare de Déu de la 
Misericòrdia, va comptar amb un visitant especial. L’alcalde 
d’Alacant, Luis Barcala, va visitar la ciutat durant les Festes 

de la Misericòrdia, acompanyat per la Bellea del Foc i les seues 
dames d’honor. Esta visita, la primera d’un alcalde d’Alacant a 
la capital de la Plana Baixa durant els seus festejos, ha sigut un 
pas important en la reafirmació de la germanor entre totes dos 
ciutats, especialment després de la participació de prop de1.000 
burrianencs en les Fogueres de Sant Joan d’Alacant enguany, a 
més de ser la primera ocasió en la qual un alcalde de Burriana 
formava part de l’ofrena a la Mare de Déu del Remei.

La jornada va començar amb un recorregut per el Casal del Vi i la Tapa, un dels punts de referència gastronòmics més desta-
cats durant les festes en la capital de la Plana Baixa. L’alcalde de Burriana, Jorge Monferrer Daudí, va acompanyar a Barcala 
en esta visita, a la qual es va sumar també el president de la Federació de Fogueres d’Alacant, David Olivares, junt a diver-
sos membres de l’equip de govern local. Este espai culinari, 
tradicional en les festes, va ser un lloc idoni per a destacar 
l’intercanvi cultural i gastronòmic entre les ciutats.

Més tard, Barcala va visitar l’Ajuntament de Burriana, on va sig-
nar al llibre d’honor de la ciutat, un gest simbòlic que enforteix 
el vincle entre Burriana i Alacant. Este acte no sols va celebrar la 
visita de l’alcalde alacantí, sinó que també va reafirmar la ger-
manor entre les dos ciutats, que va quedar palesa en els últims 
mesos. Posteriorment, la delegació alacantina va gaudir de les 
activitats taurines pròpies de les Festes de la Misericòrdia.

El primer edil de Burriana va destacar que “esta trobada 
simbolitza el desig de Burriana i Alacant de continuar es-
trenyent llaços, consolidant així una relació històrica que 
posa de manifest la unitat entre estes ciutats entorn de les 
seues festes i tradicions.”

Visita de l’alcalde d’Alacant durant les Festes de la Misericòrdia
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Tradició, música i una jornada completa d’activitats infantils

L’Ajuntament de Burriana, a través de la regidoria de Festes, va organitzat una jornada repleta d’activitats infantils 
per a oferir als més xicotets una programació variada i educativa, dins de les Festes de la Misericòrdia.

Des de primeres hores del matí del 5 de setembre, el carrer Major va acollir dos activitats destacades. El concurs infantil 
de dibuix taurí de grans dimensions amb clarions de colors va permetre als xiquets expressar la seua creativitat en un entorn 
lúdic. Al mateix temps,es va dur a terme un taller de divises.

A la vesprada, la diversió va continuar amb la cercavila taurina infantil, que va incloure quatre tancaments i un concurs d’esqui-
vaments en el recinte dels cadafals. Esta activitat va ser un dels moments més emocionants del dia, oferint als més menuts 
l’oportunitat de participar en una versió segura i adaptada dels tradicionals actes taurins.

La jornada va concloure en la Plaça Major, on es va dur a terme un taller infantil d’emboladors. Els xiquets van aprendre a crear 
les boles de’embolar i a conéixer els diferents aparells necessaris per a esta tasca. Finalment, va tindre lloc el “Maraya Xiqui”, 
un esdeveniment en el qual quatre carretons embolats van recorrer el Pla, oferint una experiència única per als més menuts.

La regidora de Festes, Paloma Boix, va destacar la importància d’estes activitats “és fonamental que les festes de Burriana 
oferisquen espais i moments dedicats als més menuts. Volem que els xiquets no sols disfruten, sinó que també aprenguen 
i se senten part de les nostres tradicions.” Boix va afegir, a més, que “estes activitats són una manera d’inculcar als 
nostres infants el valor dels nostres costums des d’una edat primerenca, en un ambient segur i divertit”.

A més, es va viure una jornada repleta de tradició i alegria per als més xicotets ambr una sèrie d’activitats infantils que van 
transformar els carrers en un escenari d’aprenentatge i diversió.

El carrer de la Carrera va acollir la transhumància urbana, on el trasllat de bestiar de raça avilenya va omplir de curiositat als més 
xicotets. Esta activitat, en la seua primera edició, va acostar les tradicions rurals a l’entorn urbà, oferint a les famílies una experi-
ència educativa i entretinguda. A més, també es va celebrar una fira Karmesse I una doscomòbil infantil per als mé més menuts.

Estes activitats van permetre que tant xiquets com adults disfrutaren i aprengueren en el marc de les nostres festes, cele-
brant la cultura i la música en un ambient familiar.
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Els Fanalets il·luminen Burriana en la vespra de la Misericòrdia

Burriana es va il·luminar amb la XX Desfilada de Fana-
lets, organitzada per la regidoria de Festes. La tra-
dicional desfilada, que va omplir de llum els carrers 

del municipi en la vespra de la Misericòrdia, es va iniciar a 
les 23.00h. en la plaça de Rafel Martí de Viciana i va tindre 
el següent itinerari: la Tanda, plaça de la Mercè, Sant Serapi, 
el Barranquet, el Pla de Sant Blai i va finalizar el recorregut 
al carrer Mare de Déu de la Misericòrdia. 

En l'acte van participar la Colla de Dolçainers i Tabaleters de 
Burriana. Durant el recorregut, els assistents van disfrutar de 
la llum dels fanalets i van cantar la cançó popular "El Sereno i 
la serena". Els germans María i Vicente Ríos van coordinar els 
càntics i en la plaça, abans de començar, Guillem Ríos va fer 
una introducció sobre la història dels fanalets. 

Prèviament, durant la vesprada, a les portes del CMC la Mer-
cè, va tindre lloc el taller per a la confecció de fanalets, im-
partit per l'artista local Amparo Saera. Aquells que van voler 
participar en el taller van assistir a l'edifici municipal amb un 
meló d'Alger, una cullera, un ganivet i un recipient per a poder 
emportar-se a casa l'interior del meló d'Alger i, d'esta mane-
ra, no malgastar aliments.

Així mateix, el consistori va repartir meló d'Alger per a tots 
aquells xiquets que van voler participar en la tradicional 
desfilada de la capital de la Plana Baixa. La regidora de 
Festes, Paloma Boix, va posat en valor “esta tradició 
única que ens permet passar un dia inoblidable 
amb tota la família i que s'ha convertit en un dels 
actes més representatius i emblemàtics de les Fes-
tes de la Misericòrdia”.

MISERICÒRDIA 2024

Ball i berenar per a la tercera edat de les Festes de la 
Misericòrdia

La Llar Fallera de Burriana es va convertir en un escenari de celebració amb la realització del ball i berenar per a la 
tercera edat. L'esdeveniment va reunir a les persones més majors de la capital de la Plana Baixa, oferint una vespra-
da repleta de música, ball i menjar. A l'acte van acudir l'alcalde de Burriana, Jorge Monferrer Daudí, i la regidora de 

Família, Beatriz Conejero, junt a membres de la corporació municipal.
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La trobada va ser un reflex del treball de l'Ajuntament de Burriana amb la inclusió i el benestar de totes les edats. Amb una 
programació que va incloure activitats adaptades a tots els públics, el consistori demostra la seua dedicació a fomentar un 
entorn on tota la ciutadania puga gaudir i participar plenament de les Festes de la Misericòrdia. Durant l'esdeveniment, el  grup 
musical Twins i el grup de ball de l'associació Juan Varea van delectar als majors amb les seues actuacions.

La regidora de Família, Beatriz Conejero, va destacar que “este tipus d'esdeveniments no sols celebren la vitalitat i experi-
ència dels nostres majors, sinó que també subratllen el nostre compromís amb la creació d'una programació variada i 
accessible per a tots els grups d'edat”. Conejero, va afegir, a més que “la Llar Fallera va ser l'escenari perfecte per a una 
vesprada que ha reunit la nostra comunitat més major en un ambient festiu.”

Inauguració de l'exposició de treballs de boixets i pintura del 
Centre Social de Caixa Rural

L'Ajuntament de Burriana va inaugurar l'exposició de treballs realitzats per l'alumnat de boixets i pintura del Centre 
Social de Caixa Rural Burriana. L'exposició, es va inaugurar el 2 de setembre i va permaneixer oberta fins al final de 
les Festes de la Misericòrdia.

L'encaix de boixets és una tècnica artesanal de gran tradició en la nostra cultura. A Burriana, esta tradició continua viva gràcies al 
treball de les boixeres, que es reuneixen de dilluns a divendres en la seu de Caixa Rural per a compartir la seua passió per este art.

Les boixeres també participen activament en les trobades que se celebren en diferents pobles de la província. En estes jornades, 
porten la feina de casa i gaudeixen d'un dia de convivència amb altres artesanes de la província, enfortint així els llaços entre les dife-
rents comunitats i preservant esta valuosa tradició.

La regidora de Serveis Socials, Isabel Monfort, va des-
tacar la importància de mantindre vives estes tradi-
cions, “l'encaix de boixets és molt més que un pas-
satemps; és una expressió cultural que connecta 
generacions i ens recorda la riquesa del nostre pa-
trimoni.” Monfort, a més, va afegir que “la dedicació 
de les boixereres de Borriana és un exemple de com 
l'art i la tradició poden unir-se per a crear una cosa 
verdaderament especial”. A l'acte, va acudir l'alcalde 
de Burriana, Jorge Monferrer Daudí, juntament amb 
altres membres de l'equip de Govern.

El Punt Violeta va vetlar per la seguretat en les Festes de la 
Misericòrdia

L'Ajuntament de Burriana, a través de la regidoria de Serveis Socials, 
va posar en marxa un Punt Violeta en el lateral del Centre Municipal 
de Cultura La Mercé, com a part de les mesures preventives per a 

vetlar per la seguretat durant les Festes de la Misericòrdia. Este punt, es 
va fer operatiu des de l'inici de festes el dia 30 d'agost, i va permaneixer 
obert els dos caps de setmana en horari nocturn.

El flux constant de persones que han visitat este espai va posar de ma-
nifest la consciència i responsabilitat compartida per la ciutadania de 
Burriana, que no sols va donar suport a la iniciativa, sinó que va aprofitar 

l'oportunitat per a informar-se i compartir coneixements que reforcen un ambient festiu segur i respectuós.

Els Punts Violetes són espais d'informació, sensibilització i suport a les víctimes d'abusos sexuals i agressions sexistes. En un 
entorn festiu, on l'aglomeració de persones i el consum d'alcohol poden incrementar el risc d'incidents, la presència d'estos 
punts resulta essencial per a previndre i actuar davant qualsevol situació de violència sexista.

La regidora de Serveis Socials, Isabel Monfort, va destacar la rellevància d'esta iniciativa, afirmant que “el nostre objectiu és 
que tot el món puga disfrutar de les Festes de la Misericòrdia amb tranquil·litat i seguretat.” 
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Els concerts de la Misericòrdia 
van posar en peu a Burriana

La Plaça de José Iturbi es va omplir d'energia i músi-
ca esta nit amb lles actuacions de Raule, qui va oferir 
l'únic concert gratuït del seu Zurdo Tour 2024, la ta-

lentosa cantautora Sofía Ellar amb l'actuació del grup local 
F&F com a teloners, Los Barones i el seu rock inconfusible, 
i el reconegut cantant Francisco, qui va delectar als assis-
tents amb la seua inconfusible veu i el seu repertori d'èxits.

El paisatge de paraules de 
María Ibars

L'Ajuntament de Burriana va anunciar l'arribada de l'ex-
posició itinerant "Maria Ibars, un paisatge de paraules. 
Escriure i viure a l'ombra del Montgó" al Mercat Muni-

cipal de la capital de la Plana Baixa. Esta mostra, organitza-
da per l'Acadèmia Valenciana de la Llengua (AVL), va oferir 
una profunda exploració de la vida i obra de la destacada 
escriptora Maria Ibars, “Escriptora de l'Any 2024” de l'AVL, 
nascuda a València i estretament vinculada a Dénia.

L'exposició va estar composta per dotze panells que detallen 
la trajectòria literària i personal d’Ibars, una figura clau en la 
literatura valenciana. Els panells ofereixen una radiografia 
de l'impacte del seu treball, així com la seua connexió amb 



La Policia Local destina un dispositiu per a inspeccionar la neteja 
de la via pública pels casals de penyes

La Policia Local de Burriana, a fi de fer complir el bàndol de 
l'Alcaldia per a les Festes de la Misericòrdia i les Ordenances 
Municipals referents a la neteja de la via pública per part de 

les penyes que disposen de "casal”, va destinar un dispositiu po-
licial per a comprovar els voltants dels locals al seu tancament.

A través de la regidoria de Seguretat Ciutadana, liderada per 
Antonio Ferrándiz, es va ordenar i destinar un dispositiu po-
licial per a inspeccionar i comprovar in situ el tancament de 
casals, i si la via pública corresponent a les façanes dels locals 
de reunió es deixaven en perfectes condicions de neteja, tal 
com disposa l'esmentat bàndol i les Ordenances Municipals 
de Convivència Ciutadana i de Neteja Urbana.

Per la seua part, els agents en cas de detectar-se algun in-
compliment, poder procedir en cas de comprovar una con-
ducta repetitiva, o a denunciar la infracció, amb l'objectiu de 
mantindre la capital de la Plana Baixa neta durant el trans-
curs dels festejos patronals.

El regidor de Seguretat Ciutadana va demanar “col·laboració 
als veïns”, perquè les festes de la Misericòrdia no foren un 
impediment per a mantindre les vies públiques en “perfecte 
estat”. A més, Ferrándiz va valorar que el “civisme i respecte 
per les normes municipals són les claus per a disfrutar dels 
festejos patronals”.

| 9

MISERICÒRDIA 2024

el paisatge i la cultura de la regió, especialment baix la 
influència del Montgó, element recurrent en la seua obra.

En la mostra, oberta al públic des del 5 fins al 11 de se-
tembre en les instal·lacions del Mercat Municipal, resi-
dents i visitants van descobrir este valuós recorregut per 
la vida d'una escriptora que ha deixat una gran petjada en 
la nostra cultura literària.

I Trofeu de Misericòrdia de Bàsquet Paralímpic

Es va celebrar el I Trofeu Misericòrdia de Bàsquet Paralímpic, 
organitzat per l'Ajuntament de Burriana, en col·laboració 
amb l'Associació Col·lectiu de Discapacitats de Burriana 

(ACODIS). En el marc de les festes patronals, l'esdeveniment va 
oferir als veïns de la capital de la Plana Baixa una jornada espor-
tiva dedicada a la visibilitat i promoció de l'esport inclusiu.

El partit amistós de bàsquet en cadira de rodes, que es va 
disputar en el Pavelló La Bosca, amb entrada gratuïta, va en-
frontar a l'equip local Cocemfe Castelló BSR amb l'equip CB 
Petraher de València. Els assistents van poder disfrutar d'un 
emocionant partit, marcat per la companyonia, esforç i esperit 
esportiu dels jugadors.

Després del partit, tots els participants van compartir un men-
jar de germanor, en un ambient de convivència que va reforçar 
els llaços entre la comunitat i els esportistes. Aquest trofeu va 
ser una iniciativa conjunta de l'Ajuntament i ACODIS, en col·la-
boració amb COCEMFE Castelló, amb l'objectiu de donar visi-
bilitat a l'esport paralímpic i enfortir el compromís de Burriana 
amb un model esportiu accessible i inclusiu per a tots.

La regidora de Serveis Socials, Isabel Monfort, va destacar 
la importància de fomentar aquest tipus “d’esdeveniments 
com aquest no sols ofereixen una oportunitat per a dis-
frutar de l'esport, sinó que també són fonamentals per a 
promoure la inclusió i la igualtat en la nostra societat.”
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Es consolida la baixada de queixes veïnals durant les festes de la 
Misericòrdia

L'Ajuntament de Burriana va consolidar una baixada de 
queixes veïnals durant les Festes de la Misericòrdia. 
Unes dades que venen a revalidar el descens de les 

molèsties causades per les penyes amb casal que ja es van 
notar en 2023 des de que l'equip de Govern va posar en 
marxa la Carpa de la Festa. Per això, durant la setmana 
gran dels festejos patronals “tan sols s'han registrat 12 
denúncies per part dels veïns”, va detallar el regidor de 
Seguretat Ciutadana, Antonio Ferrándiz.

Per la seua part, Ferrándiz, en referent a la neteja de la via pú-
blica per part de les penyes, va recalcar que “enguany hem 
formulat un total de 14 denúncies per infracció a l'Or-
denança Municipal de Convivència Ciutadana per no 
netejar la zona de la via pública d'afecció del casal”.

Respecte al recinte taurí, el regidor de Seguretat Ciutadana 
va valorar “positivament” els zero ferits per asta de bou 
igual que l'any passat, sent 14 atencions sanitàries en total, 
relacionades amb contusions, banyades, trepitjades o caigu-
des. “Uns números que reflectixen la labor encomia-
ble per part del director de festejos taurins, l'expert 
taurí i els quinze col·laboradors de la comissió del 
bou", va valorar Ferrándiz, qui va destacar que “hem for-
mulat 11 denúncies per infracció al decret 31/2015 de 
festejos taurins, principalment per la presència de 
menors i persones embriagades”.

Per la seua part, la regidora de Festes, Paloma Boix, va des-
tacar “el bon acolliment de la Carpa de la Festa amb 
un cartell de fins a 18 dj´s nacionals i locals”, on en-
guany s'ha ampliat l'espai en 150 metres quadrats i s'ha 
“superat en afluència l'edició anterior”. 

Burriana acomiada les seues festes amb l'acolorida Batalla de Flors

Burriana va acomiadar les festes de la Misericòrdia de 2024 amb la multitudinària i popular Batalla de Flors que va 
inundar de confeti i alegria els carrers de la ciutat. La festa declarada recentment d'Interés Turístic Provincial va posar 
el fermall d'or junt a l'espectacular castell de focs d’artifici als festejos en honor a la Mare de Déu de la Misericòrdia.

Enguany, la tradicional Batalla de Flors de la capital de la Plana Baixa, es va fer d’esperar un poc més de l'habitual, en tras-
lladar-se al següent cap de setmana a la setmana d’actes taurins. Una decisió que va ser consensuada entre tots els actors 
implicats, consistori i comissions falleres, per a evitar que les celebracions se solaparen amb l'inici del curs escolar i garantint 
que tota la població poguera gaudir de tots i cadascun dels actes programats.

Així, durant la jornada, les 18 comissions falleres van ser les 
encarregades de llançar tones de confeti, aproximadament 
6.000 quilos, des de les seues respectives carrosses i, una 
vegada en el sòl, menuts i grans van continuar esta peculiar 
batalla durant tot el trajecte.

Una celebració amb moltes singularitats, i encara que la part 
més coneguda siguen els milers de quilos de confeti que van 
inundar per complet de color la ciutat, la veritable distinció 
residix en les seues carrosses, moltes d'elles, elaborades 
amb la tècnica del “paperet”. Una laboriosa tradició que con-
sistix a donar forma a cada “paperet” de seda de colors, pe-
gant-ho un a un acuradament en l'estructura de les carros-
ses, amb les mans com a úniques ferramentes.

A més d'aquelles que s'han disputat alçar el banderí, van participar en la desfilada un total de 18 comissions i 23 carrosses, inclo-
ent les carrosses de les Reines Falleres, les dames de la Bellea del Foc d'Alacant, la Bellea Infantil d'Alacant junt a les seues dames 
i una altra de la resta de delegacions. Cal destacar, que la Batalla de Flors no sols la componen els colors, el confeti i el concurs, 
també és símbol de fraternitat entre les diferents festes de la Comunitat Valenciana pel que comptarà amb la participació de les 
màximes representants de les festes d'Alzira, Sueca, Benicarló, Vall d'Uixó i la ciutat d'Alacant.

Esta edició, va comptar per primera vegada amb el premi al millor conjunt, patrocinat per OPG Fotogràfic, i el premi al millor vestuari, 
patrocinat per De Flores y Candelas, que van sigut els dos per a la Falla Cardenal Tarancón. A més, les carrosses premiades van 
resultar en primer lloc, la Falla Barri València, segon Falla Barri La Bosca i tercer premi per a la Falla Cardenal Tarancón.



S’anuncia la data per a les festes de la Misericòrdia de 2025

Durant l'acte de lliurament dels Premis Taurins en la 
Llar Fallera, organitzat per la Federació Taurina de 
Burriana, després de la setmana de Festes de la Mi-

sericòrdia 2024, a la qual ha acudit l'Alcalde de Burriana, Jor-
ge Monferrer Daudí, i la regidora de Festes, Paloma Boix, es 
va anunciar la data de les festes patronals de l'any que ve.

Tal com ha informat el primer edil, la setmana de Festes de la 
Misericòrdia 2025 amb els festejos taurins donarà inici el di-
vendres, 29 d'agost, i finalitzarà el dilluns, 8 de setembre, dia 
de la Mare de Déu de la Misericòrdia; encara que no serà fins 
al 13 de setembre quan concloguen les celebracions amb la 
tradicional Batalla de Flors, el posterior castell de focs d’arti-
fici, seguit d'un paiporta popular amenitzat per una orquestra 
com s'ha programat enguany.

D'igual forma que ha succeït durant les recentment celebra-
des festes en honor a la patrona de la capital de Plana Baixa, 
la celebració de la Batalla de Flors es traslladarà al cap de 
setmana posterior a la setmana de festejos amb l'objectiu 
d'evitar que les celebracions se solapen amb l'inici del curs 
escolar i garantir que tota la població puga gaudir de tots i ca-
dascun dels actes programats. Una decisió que, un any més, 
s'ha pres des de la regidoria de Festes de l'Ajuntament de 

Burriana de forma consensuada amb les comissions falleres 
del municipi i tots els actors implicats.

Prèviament al lliurament de premis, la XXI cerimònia taurina 
“Ciudad de Burriana” va estar precedida per un sopar popular 
i es va comptar amb l'actuació del grup musical Rumba Sier-
ra, en la qual l'alcalde va voler “felicitar els premiats dels 
festejos taurins”, a més d'expressar “la seua màxima 
gratitud cap a la Federació Taurina i la comissió del 
bou pel gran esforç i l'obstinació que any rere any de-
positen amb la finalitat de poder gaudir d'uns actes 
taurins de qualitat durant la nostra setmana gran”.

A més, Boix va voler afegir que “tant des del consistori 
com la Federació continuarem treballant per oferir 
les millors propostes a la ciutadania durant els fes-
tejos en homenatge a la nostra patrona”. “Per això, 
i veient el bon acolliment que ha tingut traslladar la 
data de la Batalla de Flors i el posterior sopar po-
pular; l'any que ve tornarem a oferir esta alternati-
va, ja que enguany es van superar els 2.000 inscrits, 
obligant a reubicar l'acte per a poder complir amb 
les mesures de seguretat i aforament” va concloure la 
regidora de Festes.
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Burriana lleva a Pleno el desarrollo de Sant Gregori por gestión 
directa

El Ayuntamiento de Burriana continua dando pasos en su objetivo de desbloquear el proyecto judicializado de Sant 
Gregori. Así, tras retirar la condición de agente urbanizador y recuperar los 9.511.946€ de los fondos públicos de las 
garantías y apremios por el proyecto de Sant Gregori, el consistorio celebró las comisiones que aprobaron llevar a 

Pleno el régimen de gestión directa para el desarrollo urbanístico de Sant Gregori. Una decisión que, además, el ejecutivo 
municipal trasladó en una reunión a los grupos de la oposición con el objetivo de alcanzar un consenso y unión entre todas 
las fuerzas políticas al tratarse de un proyecto de interés general para la ciudad.

Un paso que viene refrendado por el informe encargado por el Ayuntamiento de Burriana a una empresa experta en urbanis-
mo como por los técnicos municipales, que aconsejan el régimen de gestión directa como la opción más viable para urbanizar 
los más de 2,5 millones de metros cuadrados en el litoral del municipio. El mismo documento, desaconsejaba una nueva 
urbanizadora, debido a los diferentes problemas judiciales que se arrastran. Además, la opción de abandonar por parte del 
consistorio el proyecto supondría abrir la puerta a centenares de demandas millonarias.

“Este proyecto, por su envergadura, peso económico y potencial turístico para el desarrollo de la ciudad requiere de 
altura de miras por parte de los grupos políticos”, afirmó el alcalde de Burriana, Jorge Monferrer Daudí, quien añadió que 
“debemos unirnos por el interés general del municipio, desbloquear Sant Gregori y trabajar por una ciudad más prospera 
que las que nos encontramos”.



BECSA S.A., empresa adjudicada para la segunda fase del gran 
colector de pluviales 

El Ayuntamiento de Burriana adjudicó a BECSA SA la segunda fase del gran colector de pluviales en la Avenida Cardenal 
Tarancón por 601.443,64 euros. Después de iniciarse las obras de la primera fase, el pasado mes de junio, para ejecutar 
una nueva conducción de aguas pluviales entre el punto de vertido del proyecto y el pozo de registro P21, ubicado en la 

rotonda de la carretera del grao junto a la zona comercial, así como la ejecución de un depósito de desbaste y la de un nuevo 
tramo de la red, se adjudicó la siguiente fase de uno de los grandes proyectos de la legislatura.

Un proyecto que dotará a la capital de la Plana Baixa de unas nuevas infraestructuras hídricas que paliarán las constantes 
inundaciones del municipio en episodios de fuertes precipitaciones, y dotarán la ciudad de una red necesaria para afrontar 
con garantías los retos del futuro.
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Se reanuda la finalización de la Avenida Mediterránea

El Ayuntamiento de Burriana reanudó las obras para la finalización de la avenida Mediterránea. Unas actuaciones 
que contemplan la remodelación del carril bici, la ampliación de las zonas de aparcamiento y modificaciones para 
adaptar el proyecto a las dimensiones del Plan General de Ordenación Urbana (PGOU) y lo hacen después del pe-

riodo estival, tal y como se comprometió el equipo de Gobierno con hosteleros y vecinos de la zona.

Hay que recordar que el proyecto original contemplaba una curva y un estrechamiento del vial en el trazado, eliminando plazas 
de aparcamiento, ya que el anterior ejecutivo municipal, no fue capaz de llegar a un acuerdo sobre la parcela propiedad del 
Arenal Sound. Por ello, tras la cesión gratuita del terreno del Arenal Sound mediante una reserva de aprovechamiento, fruto 
de las negociaciones del nuevo equipo de Gobierno, las nuevas obras tienen como objetivo homogeneizar la avenida, conectar 
el carril bici y peatonal con la zona del puerto, así como aumentar considerablemente el número de plazas de aparcamiento 
a disposición de los vecinos de la zona marítima, llegando a 425.

Unas obras que fueron aplazadas a petición de los vecinos de la zona y del sector de hostelería para evitar la temporada alta 
y las molestias en el periodo de mayor afluencia turística en la localidad.

La parcela cedida por los propietarios del Arenal Sound, tie-
ne 925 metros cuadrados y es clave en las modificaciones 
de ampliación del vial que ha iniciado el equipo de Gobierno. 
Este espacio permitirá culminar un trazado más recto, mejo-
rar la conexión del carril bici y peatonal en su acceso a la playa 
y paliar las dificultades que atraviesan los vecinos de la zona 
marítima en los periodos de temporada alta para encontrar 
aparcamiento.

"La finalización de la avenida Mediterránea homogenei-
zará el del proyecto original mejorando la conexión de las 
zonas peatonales y aumentando el número de plazas de 
aparcamiento a disposición de los ciudadanos y turistas 
en nuestra fachada marítima", valoró el concejal de Obra 
Pública, Juan Canós. Por su parte, el alcalde de Burriana, Jorge 
Monferrer Daudí, añadió que “la nueva avenida Mediter-
ránea solventará las demandas vecinales y lo haremos sin 
haber causado molestias a hosteleros, vecinos y turistas 
durante los meses de verano”.



nos de drenaje sostenible (SUDS) y permita su reutilización 
en el riego de los Huerto de Ocio, entre otros.

Hay que recordar que las actuaciones en la Avenida Cardenal 
Tarancón forman parte del macroproyecto para la construc-
ción del gran colector de Aguas Pluviales, que se desarrollará 
durante tres anualidades, y que a su fin habrá alcanzado un 
importe total cercano a los 3.200.000 euros. A estas actuaci-
ones, hay que añadir para 2024 la conexión del colector en la 
calle del Barranquet al río con una partida de 830.000 euros.

El Alcalde de Burriana, Jorge Monferrer Daudí, valoró que 
“esta inversión económica y estratégica de futuro ante po-
sibles casos de inundaciones va según lo previsto”. Por su 
parte, el concejal de Obras Públicas, Juan Canós, explicó que 
“el equipo de Gobierno continúa con paso firme para dotar 
a la ciudad de unas infraestructuras que permitan afrontar 
los episodios de fuertes lluvias con las máximas garantí-
as”, destacando que “a lo largo de 2024 ya se ha licitado el 
33% del macroproyecto, cumpliendo con el compromiso 
adquirido hace casi un año”.

Estas obras, recientemente adjudicadas, se solaparán con 
las actuaciones de la primera fase, todo según se contempla 
en el Presupuesto General para el Ejercicio 2024, aprobado 
en Pleno extraordinario a finales del mes de diciembre. Esta 
segunda fase, contempla la conexión de los pozos P21 y P19 
(entre la rotonda de la carretera del Grao hasta el acceso a 
Mercadona) y la construcción de un tanque de tormentas que 
recogerá las aguas de lluvia captadas por los sistemas urba-

| 13

URBANISMO

140.000 euros del IVACE para la II fase de 
mejora y modernización del área industrial 
Carabona

El Ayuntamiento de Burriana logró una subvención de 140.000 euros del Institu-
to Valenciano de Competitividad Empresarial (IVACE) para la II fase de mejora y 
modernización del área industrial Carabona. Así, el IVACE aportará gran parte de 

los recursos del proyecto que será complementado con alrededor de 60.000 euros de 
recursos propios del ayuntamiento de la capital de la Plana Baixa.

El objetivo del proyecto es mejorar, modernizar y dotar al 
área industrial de infraestructuras y servicios que requiere 
para potenciar y favorecer que florezcan nuevas industrias 
que reactiven la actividad económica, así como mejorar la 
productividad de las existentes en dicha zona. Para ello, se 
adecuará la movilidad entre los diferentes tipos de vehículos 
para garantizar la seguridad creando recorridos para ciclistas 
por el interior del área industrial.

Asimismo, se continuará mejorando la eficiencia energética 
y alumbrado de las zonas verdes, restaurando todo el alum-
brado que este defectuoso y aquellos que todavía son de 
vapor de sodio se sustituirán por luminarias LED.

Además, se van a mejorar los servicios urbanos, puesto que 
actualmente el servicio de reciclaje está en una situación 
precaria, por lo que se instalarán nuevos contenedores para 
la correcta recogida de residuos.

Por otra parte, están previstas actuaciones dirigidas a mejo-
rar la imagen del polígono mediante la adecuación y acondi-
cionamiento de las zonas verdes existentes.

Entre los trabajos del proyecto, está incluido solventar las 

carencias en la red viaria, por lo que se procederá a un nuevo 
diseño de las isletas para permitir y facilitar el giro de cami-
nos sin afectar al interior de las rotondas. En este sentido, 
también se repararán las aceras deterioradas por el acceso 
de vehículos, así como la pavimentación.

Por otro lado, está previsto un ambicioso plan de señalización 
para garantizar la seguridad en la circulación de todo tipo de 
vehículos. Estos trabajos irán desde la creación y adecuación 
de los carriles bici existentes hasta la reparación y creación 
de nuevas marquesinas para las paradas del autobús. Así, se 
crearán zonas de aparcamiento para bicicletas y patinetes, 
junto con puntos de recarga para vehículos eléctricos, apos-
tando por un área industrial más sostenible.

El concejal de Urbanismo, Juan Canós, destacó “la importan-
te inversión que se está realizando en la zona industrial 
Carabona durante esta legislatura, que está permitiendo 
modernizarla en todos los sentidos”. Por su parte, el alcalde 
de Burriana, Jorge Monferrer, detalló que “para atraer nue-
vas empresas a Burriana debemos ofrecerles las mejores 
condiciones posibles para desarrollar su actividad en nu-
estro municipio”.



Actuaciones de limpieza en la 
zona de la Escollera de Ponent
El Ayuntamiento de Burriana, a través de la concejalía de 
Vía Pública, anunció la finalización de las tareas de limpieza, 
adecuación y mantenimiento de la zona de la Escollera de 
Ponent, situada entre la línea marítimo-terrestre de costas 
y la línea de servidumbre de protección.

Las tareas realizadas incluyeron la eliminación de maleza y 
residuos acumulados, así como la adecuación de espacios 
de la vía pública. Estas acciones no solo buscan mantener 
la estética del área, sino también garantizar la seguridad de 
todos los residentes y visitantes.

Estas actuaciones responden a las demandas recibidas 
durante la iniciativa “Con mis Vecinos”. En esta ocasión, el 
equipo municipal, a fin de mantener los espacios públicos de 
la zona costera, atendió las preocupaciones y sugerencias 
planteadas por la ciudadanía en su visita.

El concejal de Vía Pública, Mario Trullen, destacó la “importancia de estas acciones” y recalcó que “nuestro objetivo es 
siempre escuchar y responder a las necesidades de nuestros vecinos”. Trullen, añadió, además que “la limpieza y el man-
tenimiento de nuestro litoral no solo contribuyen a la conservación del medio ambiente, sino que también mejoran la 
calidad de vida de los residentes y turistas.”

Nuevo sistema de reutilización de agua

El Ayuntamiento de Burriana, en colaboración con Facsa, anunció la puesta en funcionamiento de un nuevo punto 
de carga para cubas de baldeo en las instalaciones del Pozo Burriana 6, ubicado en el Camí Carnissers. Este punto 
permitirá aprovechar de manera eficiente las aguas de lavado de los filtros de carbón activo de la instalación, refor-

zando el compromiso del municipio con la sostenibilidad y la gestión responsable de los recursos hídricos.
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Nueva flota de vehículos para 
tareas de Vía Pública
El Ayuntamiento de Burriana presentó la nueva flota de ve-
hículos para tareas de Vía Pública. El suministro de vehículos, 
en régimen de alquiler cuenta con un presupuesto de alrede-
dor de 35.000 euros anuales a través de dos lotes. El primer 
lote se compone de tres furgonetas con separación de carga, 
mientras que el segundo, lo completa una furgoneta de cinco 
plazas y un furgón con separación de carga.

Una adquisición que solventó la necesidad de renovar la flota 
de vehículos al servicio de la concejalía de Vía Pública para 
desarrollar tareas y servicios que desempeña la plantilla 
dentro de las competencias municipales de la capital de la 
Plana Baixa.

“Necesitamos dotar a nuestra plantilla de los materiales y 
medios adecuados para continuar ofreciendo unos servi-
cios y un mantenimiento de nuestras calles a la altura de 
lo que merecen nuestros ciudadanos”, valoró el edil de Vía 
Pública, Mario Trullen.



En el Pozo Burriana 6 se dispone de un depósito con una capacidad aproximada de 70 m³, diseñado para almacenar las aguas 
procedentes del lavado de los filtros de carbón activo. Hasta ahora, estas aguas se retiraban y se trasladaban a la Estación 
Depuradora de Aguas Residuales (EDAR). Con la puesta en marcha de este nuevo punto de carga, dichas aguas serán reuti-
lizadas para la limpieza y el baldeo de las calles y plazas de Burriana.

COMPROMISO CON LA EFICIENCIA HÍDRICA
Esta medida representa un importante avance en la estrate-
gia del Ayuntamiento de Burriana y Facsa para mejorar la efi-
ciencia hídrica en un contexto de creciente escasez de agua.

Con este nuevo sistema y en una primera fase, se podrán 
reutilizar 100 m³ mensuales de las aguas de lavado, optimi-
zando así el consumo de un recurso tan valioso. Esta can-
tidad equivale al consumo de agua medio de una persona 
durante casi dos años -142 litros/habitante y día-.

UN PASO HACIA UN FUTURO MÁS SOSTENIBLE
Tal y como afirmó el concejal de Vía Pública, Mario Trullen, “la 
reutilización de estas aguas supone un paso más en la políti-
ca de ahorro y eficiencia del consistorio, que sigue apostando 
por soluciones innovadoras para hacer frente a los desafíos 
medioambientales. El nuevo punto de carga de cubas no solo 
reduce la cantidad de agua que se deriva a la depuradora, 
sino que también permite una gestión más racional de los 
recursos hídricos disponibles, en beneficio del conjunto de la 
ciudadanía de nuestra localidad”. Por su parte, Trullen, añadió 
que “con esta iniciativa, la localidad se posiciona como un ref-
erente en el uso sostenible del agua, contribuyendo a la pro-
tección del entorno y al bienestar de sus vecinos y vecinas”.

Se reanuda el Plan de Choque 
de Limpieza Integral más 
sostenible

Tras la finalización de la temporada estival y las tradi-
cionales fiestas de la Misericordia, el Ayuntamiento 
de Burriana, en colaboración con la empresa de lim-

pieza viaria FOBESA, anunció la reanudación de las actua-
ciones de limpieza integral en la ciudad.

En un esfuerzo por mantener una Burriana más limpia y 
sostenible, y con el objetivo de mejorar la calidad de vida 
de los ciudadanos y el entorno urbano, la segunda limpieza 
integral anual se inició el pasado 30 de septiembre. Asi-
mismo, el concejal de Vía Pública, Mario Trullen, señaló que  
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“para asegurar la efectividad de estas operaciones se so-
licita la colaboración de los vecinos en la retirada de vehí-
culos de la vía pública los días que estarán anunciados a 
través de las redes sociales del consistorio y con señalé-
tica en los días previos en las calles donde se realizarán 
actuaciones”.

De esta forma, el consistorio de la capital de la Plana Baixa, 
permitirá a los ciudadanos estar informados y contribuir ac-
tivamente al desarrollo del plan de limpieza. Por primera vez, 
en estas iniciativas de limpieza y gracias a la colaboración 
con Facsa, se pondrá en marcha un innovador punto de carga 
para cubas de baldeo en las instalaciones del Pozo Burriana 
6, ubicado en el Camí Carnissers. 

Este punto de carga ha sido diseñado con la finalidad de 
reutilizar las aguas procedentes del lavado de los filtros de 
carbón activo de la instalación, lo que representa un avance 
significativo en la gestión sostenible de los recursos hídricos 
del municipio. El Pozo Burriana 6, cuenta con un depósito de 

aproximadamente 70 m³ de capacidad, destinado a almace-
nar estas aguas recicladas. Hasta la fecha, estas aguas eran 
desechadas y con la implementación de este nuevo sistema, 
dichas aguas serán aprovechadas directamente para la lim-
pieza y baldeo de las calles y plazas de Burriana, fomentando 
la reutilización de recursos hídricos y la sostenibilidad.

“Este avance no solo optimiza el uso de los recursos hí-
dricos disponibles, sino que también refuerza el compro-
miso del Ayuntamiento con la limpieza de nuestras calles, 
la sostenibilidad y la eficiencia en la gestión ambiental”, 
valoró Trullen, quien ha añadido que “la reutilización de 
estas aguas supone un paso más en la política de ahorro 
y eficiencia del consistorio, que sigue apostando por solu-
ciones innovadoras para hacer frente a los desafíos medi-
oambientales. Con estas iniciativas, el Ayuntamiento de 
Burriana reafirma su compromiso con la sostenibilidad y 
la mejora continua de los servicios públicos, garantizando 
un entorno urbano más limpio y saludable para todos los 
ciudadanos de la localidad”.

Se amplían las plazas de estacionamiento en el entorno 
del IES Jaume I

El Ayuntamiento de Burriana, a través de la conceja-
lía de Vía Pública, dirigida por Mario Trullen, amplió 
las plazas de estacionamiento en el entorno del IES 

Jaume I. Este nuevo espacio destinado para los vehículos 
de los residentes de la zona y el profesorado entra dentro 
del Plan estratégico de creación de plazas de parking en el 
municipio que se inició el pasado mes de marzo.

Este plan de creación de plazas para vehículos tiene como 
objetivo aumentar sustancialmente los espacios reservados 
para estacionar en la vía pública tanto en la ciudad como en 
su zona marítima. Este refuerzo se inscribe en una visión 
más amplia para la modernización urbana y la mejora de la 
experiencia, tanto para los residentes como para los visitan-
tes de la capital de la Plana Baixa.

Por ello, el equipo de Gobierno está manteniendo reunio-
nes con los propietarios de varios solares en desuso para 
ponerlos a disposición de la ciudadanía y dar respuesta a la 
alta densidad de vehículos que sufre Burriana en episodios 
puntuales y zonas concretas de la localidad.

Está previsto que en los próximos meses se lleguen a nuevos 
acuerdos que permitan aliviar otras zonas del municipio para 
que “vecinos, propietarios de segundas residencias y turis-
tas puedan disfrutar de nuestros comercios, restaurantes, 
hoteles y playas durante todo el año con la mayor comodi-
dad”, valoró el concejal de Vía Pública, Mario Trullen. Además, 
Trullen, explicó que “con la adecuación de este nuevo espacio 
ponemos en valor un solar en desuso para dar respuesta a 
las demandas vecinales del entorno del IES Jaume I así como 
de los burrianenses que acudan a los negocios de alrededor”.
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SEGURIDAD CIUDADANA

La Policía Local de Burriana celebra los actos de su patrón San 
Miguel Arcángel

La Policía Local de Burriana vivió su día grande, con el acto institucional que tuvo lugar en la plaza Mayor, seguido de una 
misa en honor al patrón de la Policía Local y de la Guardería Rural de la ciudad, para celebrar la festividad de San Miguel 
Arcángel. Durante el acto de la festividad se reconoció la extraordinaria labor diaria de la Policía Local, y se homenajeó 

a la Teniente del Cuartel de la Guardia Civil, Raquel Estallo por sus años de servicio en el municipio.

Asimismo, también se reconoció al miembro de la Policía Local, Alfonso Albalete, quien se jubila este ejercicio, por sus años 
de servicio a la localidad. Ambos reconocimientos serealizaron mediante la entrega de metopa conmemorativa, y el acto de 
distinción de los agentes, que dio paso a la entrega del galardón "Ciudadano Ejemplar", que este año recayó sobre José Manuel 
Sanchís, Inmaculada Aymerich, Jorge Soriana, Ángel Luís Ania y Juan Andrei Enrique por una actuación conjunta en servicio de 
rescate marítimo el pasado 7 septiembre. Todos ellos, participaron en el salvamento de una familia que se vio atrapada en la 
playa por unas fuertes corrientes de agua, entre ellos una menor de 21 meses de edad.

Al evento acudieron el alcalde de Burriana, Jorge Monferrer Daudí, Inspector Jefe de la unidad adscrita Policía Nacional Comuni-
dad Valenciana, Juan Carlos Calahorra, el Intendente Jefe de la Policía Local, Raúl Amat, el General de división retirado y diputado 
en el Congreso, Alberto Asarta, el concejal de Seguridad Ciudadana, Antonio Ferrándiz, y las Reinas Falleras junto con miembros 
de la Corporación Local, quiénes pasaron revista a la tradicional formación para la ocasión, compuesta por los agentes que 
conforman el cuerpo de Policía Local, junto a los de Guardería Rural.

El concejal de Seguridad Ciudadana, Antonio Ferrándiz recordó a los agentes que "todos estamos al servicio de los ciudadanos 
de Burriana, todos tenemos una extraordinaria responsabilidad y debemos procurar el bienestar de los vecinos que son 
los receptores finales de nuestro trabajo”. Así, durante su discurso, Ferrándiz dio las “gracias por estar siempre cuando se os 
necesita al servicio del municipio".

Durante su intervención el alcalde de Burriana, Jorge Monferrer Daudí, agradeció “el esfuerzo, la implicación y la gran labor 
diaria de la Policía Local con los vecinos de Burriana, quienes nos dan tranquilidad, seguridad y mejoran la convivencia con 
su infinita vocación de servicio público”.
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PATRIMONIO

Licitación de las obras del 
interior del Teatro Payà

El Ayuntamiento de Burriana licitó las obras del interior 
del Teatro Payà, unas actuaciones que llevan pendien-
tes varias legislaturas y que mejorarán las condiciones 

de habitabilidad, funcionalidad y estética del antiguo bar, el al-
macén auxiliar y el aula de teatro de la segunda planta. Dando 
respuesta a la necesidad de actualizar unas instalaciones que 
han estado en desuso desde la construcción del Teatro Payà.

De esta forma, la Junta de Gobierno Local dio luz verde al do-
cumento de la memoria valorada de las obras de acondiciona-
miento del espacio diáfano de la planta baja, donde se situaba 
el antiguo bar y el almacén, junto con los trabajos necesarios 
en la segunda planta, donde se encuentra el aula de teatro. 
El presupuesto para dichas actuaciones es de alrededor de 
60.000 euros, que se afrontarán mediante recursos propios 
del consistorio de la capital de la Plana Baixa consignados 
dentro de los presupuestos para el ejercicio 2024.

El concejal de Patrimonio, Alejandro Clausell, destacó 
que “este primer año de legislatura se van a empezar 
a resolver carencias en el Teatro Payà de los últimos 
15 años”. Por su parte, el concejal de Urbanismo, Juan 
Canós, señaló que “la rehabilitación tendrá una visual y 
armonía arquitectónica a la altura de lo que simboliza el 
Teatro Payà para Burriana”.

EDUCACIÓN

Preparación de los centros escolares de cara al inicio del curso

El Ayuntamiento de Burriana, a través de la concejalía de Educación, llevó a cabo diversas actuaciones de adecuación y 
mantenimiento en los centros escolares del municipio de cara al inicio del curso escolar, que comenzó el pasado 9 de 
septiembre. Estas intervenciones supusieron una inversión de alrededor de 10.000€ y tuvieron como objetivo garan-

tizar que los colegios contaran con instalaciones en óptimas condiciones para el bienestar del alumnado.

Entre las actuaciones realizadas, se encuentra el CEIP Padre Villalonga, con una partida de 3.599,27€, donde se adaptó la ins-
talación de protección contra incendios a la normativa vigente, se repararon los canalones de recogida de pluviales, y se llevó a 
cabo la limpieza y mantenimiento de la cubierta inclinada de teja. Además, se instalaron mástiles para la colocación de banderas, 
reparado cristales en mal estado y hecho reparaciones varias de fontanería.

En el CEIP Penyagolosa, con una inversión de 3.902,18€, se reparó el revestimiento en mal estado, se instaló pavimento de 
caucho y una valla de separación en el patio infantil del alumnado de 2 años, y se reparó la fuente de agua infantil y diversas 
instalaciones de fontanería.

Asimismo, en el CEIP Novenes de Calatrava se realizaron reparaciones de fontanería y en el CEIP Roca i Alcaide se destinaron 
1.544,76€ a la reparación de cristales, fuentes de agua, instalaciones de fontanería y pavimento del patio.

El concejal de Educación, Alejandro Clausell, destacó la importancia de estas intervenciones para asegurar un correcto inicio de 
curso, “el trabajo realizado por el ayuntamiento en los centros educativos es esencial para que todo el alumnado pueda comenzar 
las clases en instalaciones seguras y en óptimas condiciones”. Clausell, añadió además que, “seguimos comprometidos con el 
bienestar de nuestros colegios y la educación de los más pequeños de Burriana”.
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Se inicia la “Vuelta al Cole” para alrededor de 5600 alumnos

Alrededor de 5.600 alumnos y alumnas de Infantil, 
Primaria, Secundaria, y Bachillerato comenzaron, de 
forma escalonada y sin incidencias, el curso escolar 

2024-2025 en los centros educativos de Burriana. 

Se trasladaron hasta el CEIP Pare Vilallonga el alcalde de 
Burriana, Jorge Monferrer Daudí, y el concejal de Educación, 
Alejandro Clausell, quiénes pudieron comprobar de primera 
mano que este arranque del curso 2024-2025 lo hacía sin in-
cidencias ni contratiempos. La primera jornada del año para el 
alumnado, como viene siendo habitual para evitar aglomera-
ciones, las entradas de escolares a los centros educativos se 

realizó de forma gradual y por diferentes accesos, al igual que 
las salidas, tal y como estaba previsto. Asimismo, las puertas 
de los colegios contaron con el refuerzo de seguridad con la 
presencia de la Policía Local de Burriana.

El concejal de Educación, Alejandro Clausell, subrayó “la ded-
icación, el trabajo y la capacidad del profesorado junto al res-
to de la comunidad educativa por superarse curso tras curso 
por garantizar una educación pública de calidad”. Por su parte, 
Clausell trasladó mucho “ánimo y fuerza” al alumnado que 
empieza “un curso lleno de retos y objetivos de aprendizaje”.

El laboratorio de emprendimiento itinerante de La Caixa visita 
Burriana

La Fundación “La Caixa”, 
a través de su programa 
EduCaixa, y con la cola-

boración del Ayuntamiento de 
Burriana, instalóen la Plaza 
Mayor de Burriana un labora-
torio de emprendimiento iti-
nerante “LABEMPRENDE”, con 
el objetivo de hacer reflexionar 
y profundizar en el emprendi-
miento a la comunidad edu-
cativa a través de actividades, 
testimonios y proyectos, en se-
siones gratuitas de 90 minutos 
de duración.

Durante la visita de este espacio móvil a la capital de la Plana Baixa acudió el concejal de Educación, Alejandro Clausell, para 
conocer de cerca las actividades que se realizan en el LABEMPRENDE e informarse del compromiso que la fundación mantiene 
con la educación.

EduCaixa ofrece recursos, actividades educativas dirigidas al alumnado y profesorado de primaria, secundaria y ciclos formativos, 
con la finalidad de promover el desarrollo competencial de los más jóvenes.



El Teatre Payà abre la temporada teatral con el gran éxito de la 
zarzuela «La alegría de la huerta»

La Concejalía de Cultura del Ayuntamiento de Burriana, 
liderada por Jesús Albiol, abrió la temporada teatral 
dentro de su programación cultural trimestral con la 

representación de la zarzuela “La alegría de la huerta” a 
cargo del cuadro artístico y orquesta sinfónica de la Schola 
Cantorum de la Vall d’Uixó.

El público acogió con gran éxito la representación lírica, que 
en su formato escénico, no se había representado en nuestro 
teatro desde su remodelación. 

La Schola Cantorum es una de las pocas agrupaciones mu-
sicales que, hoy en día, siguen representando zarzuelas tal 
como fueron concebidas en su origen: con una orquesta en 
directo, donde los mismos cantantes son los actores y con 
vestuario y decorados concebidos para la ocasión. La Schola 
comenzó a representar zarzuelas en 1956, con la obra “La 
alegría de la huerta”, del compositor Federico Chueca con li-
breto de Enrique García Álvarez y Antonio Paso.
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Cultura pone en marcha el “Museo Abierto”

El “Museo Abierto” de Burriana es una iniciativa de la concejalía de Cultura y el Museo Arqueológico Municipal de Bu-
rriana (MAMBU) para llevar el patrimonio cultural a las distintas dependencias municipales repartidas por la ciudad, 
con el objetivo de hacer la cultura y el patrimonio de Burriana más accesible a la población y al turismo.

Las primeras intervenciones ya pueden verse en el ayuntamiento, en el CMC LA Mercé, en la oficina de Turismo, en la Biblio-
teca Municipal, en el CMA Rafael Martí de Viciana, y en la Piscina Municipal (SME). La segunda fase del proyecto contemplará 
edificios como el Teatro Payà y la comisaría de policía, y es posible que se proyecte una tercera fase en el futuro.

“Las piezas escogidas para exponerse en el proyecto del Museo Abierto de Burriana no forman parte de la exposición perma-
nente del museo, pero que por sus cualidades merecen ver la luz y ser puestas en valor”, explicó el concejal de Cultura, Jesús 
Albiol, quien detalló que “por primera vez en nuestra ciudad, el museo sale a la calle al encuentro de los vecinos, para que el 
patrimonio cultural forme parte de la cotidianidad de los ciudadanos y visitantes”.



En los últimos 25 años han representado más de 18 títulos dife-
rentes, diversas antologías y una ópera. Para esta representa-
ción en el Teatre Payà, la Schola Cantorum ha contado con trein-
ta personas en escena, un equipo de ocho personas en la parte 
escénica, vestuario y atrezzo. Una orquesta de 38 músicos, con 
la dirección de coro a cargo de Carles Ramón, dirección de esce-
na Ferran Garrigues y Rafael Grau a la dirección musical.

El concejal de Cultura, Jesús Albiol, consideró un “éxito rotundo 
la inclusión de la lírica en la programación cultural” y valoró 
“nuevas propuestas para futuras programaciones que sean 
capaces de emocionar y llenar de nuevo nuestro Teatro Payà”.
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El Centre Municipal de les Arts de Burriana inaugura el curso con 
más de 1.000 alumnos matriculados

El CMA de Burriana inauguró el nuevo curso escolar con 
más de 1.000 alumnos matriculados. Con todo, el cen-
tro artístico burrianense se erige como un referente de 

enseñanza no solo a nivel comarcal sino también provincial en 
el que la música, la danza, el teatro y las artes plásticas son el 
eje conductor de los cursos

Con un aumento de más de 200 alumnos con respecto 
al curso anterior, todo el equipo docente volvió a las au-
las con el objetivo de que el arte sea accesible a todo el 
alumnado. Siguiendo el trabajo del curso pasado, el cen-
tro apuesta por la democratización de la enseñanza, la 
visibilidad de las actividades que se hacen en las clases 
y la interconexión de las disciplinas que se imparten en 
las aulas. Así pues, el Centre Municipal de les Arts seguirá 
estando muy presente en la actividad social de Burriana 
y de la provincia de Castellón, participando en los even-
tos más relevantes del panorama cultural.

Batucada y Cajón flamenco, nuevas actividades en el CMA

El Centre Municipal de les Arts de Burriana amplía su oferta formativa con clases grupales de Batucada y Cajón fla-
menco, con el objetivo de continuar fomentando las agrupaciones musicales y el trabajo en equipo. Así pues, estas 
dos nuevas actividades se suman a la lista de novedades anunciadas el pasado mes de junio: Iniciación a la Música, 

Flamenco senior, Balls Tradicionals infantil y Funky infantil.

Las clases de Batucada son los lunes de 19.30 a 20.30 horas y el precio anual es 80€ (8,88€/mes). Por otro lado, las clases 
de Cajón flamenco son los viernes de 17.30-18.30 horas y la cuota anual es 80€ (8,88€/mes). Ambas actividades están pen-
sadas para alumnado a partir de 12 años, incluyendo así las franjas de juvenil, adulto y senior. No obstante, el alumnado que 
ya cursa estudios de Percusión en el Conservatori Elemental de Música Pasqual Rubert y que es menor de 12 años, también 
puede participar en la actividad.

Por un lado, en las clases de Batucada, el alumnado aprende los ritmos brasileños más representativos de este tipo de agru-
pación musical, así como realiza un trabajo técnico del instrumento. También se ofrecen herramientas escénicas y se realiza 
un trabajo en grupo a pie de calle para participar en futuros desfiles y actuaciones. Por otra parte, las clases de Cajón sirven 



Nuevo curso del Jardí Artístic

El Centre Municipal de les Arts ha inaugurado un nuevo curso y, con él, también 
han comenzado las clases de la actividad multidisciplinar Jardí Artístic,  proyec-
to que impulsa el desarrollo infantil a través de la música, la danza y las artes 

plásticas. Así pues, 189 alumnos (de 1 a 7 años de edad) ya disfrutan de sesiones en 
las que el arte es el nexo de unión para impulsar el desarrollo en edades tempranas.

Esta actividad cuenta con dos etapas formativas. La primera, destinada a alumnado 
de 1 a 3 años de edad, es un acercamiento al arte en familia. De forma rotatoria, el 
alumnado acude a clase de música, danza y artes plásticas para descubrir en prime-
ra persona todos los beneficios de cada arte y compartirlo con sus familias. En una 
segunda etapa, el alumno ya acude a clase de forma individual y continúa con la for-
mación artística de 4 a 6 años. Para cerrar este proyecto, el curso de 7 años se centra 
en la especialización y, aunque el alumno sigue practicando las 3 disciplinas, es cierto 
que la carga lectiva se centra en una de las 3 especialidades que, previamente, cada alumno ha elegido. Como resultado, el centro 
burrianense ofrece una formación 360º que permite crear un conocimiento amplio sobre las disciplinas que se imparten en las aulas.

Gracias a estas sesiones se fortalece el vínculo afectivo, ya que participar de forma conjunta en actividades como arte, música 
o danza crea un espacio compartido en el que los padres pueden conectarse emocionalmente con sus hijos. Esta actividad, 
guiada por docentes cualificados y apoyada por los padres, ayuda a los niños a expresar sus emociones y aprender a regular-
las, así como a mejorar su autoestima.

Cabe mencionar que las actividades creativas estimulan áreas clave del cerebro relacionadas con el lenguaje, la memoria y 
el pensamiento crítico. La participación activa de los padres en estos procesos refuerza el aprendizaje del niño y fomenta 
la comunicación verbal y no verbal, algo esencial para el desarrollo del lenguaje y las habilidades sociales del niño. Además, 
compartir este tipo de experiencias, sirven para aprender y poner en práctica valores importantes como la cooperación, la 
paciencia y la creatividad. Y es que, gracias a los resultados obtenidos durante todos los años que el Jardí Artístic está en 
marcha, queda claro que esta actividad impacta positivamente en el comportamiento del niño.

Talleres de danza con estudiantes de colegios e institutos de 
Burriana

El Centre Municipal de les Arts inició un nuevo ciclo de talleres de danza para los estudiantes del municipio. Siguien-
do el cometido de democratizar la danza y acercarla a un público más amplio, por la aulas del centro burrianense 
pasarán los estudiantes de CEIP Pare Vilallonga, CEIP Novenes de Calatrava, CEIP Roca i Alcaide y CEIP José Iturbi, 

colegio que se incorpora este curso al proyecto. También participan en la iniciativa los estudiantes del IES Jaume I y del 
IES Llombai, así como los alumnos del CEE Pla d’Hortolans.

Las sesiones de aprendizaje en el aula cuentan con la danza como elemento central de las sesiones, con el objetivo de po-
tenciar las capacidades artísticas y habilidades motrices del alumnado. Esta actividad también ofrece la posibilidad de que el 
alumno descubra los beneficios que el arte en general y la danza en particular aportan al desarrollo.

Con todo, este primer cuatrimestre, participan en el proyecto un grupo de escolares del CEIP Novenes de Calatrava y los del 
CEIP Pare Vilallonga. También participan en el proyecto, el alumnado del IES Jaume I. Para el segundo periodo del curso, será 
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para aprender el toque de este instrumento en base 
a los diferentes palos del Flamenco. Esta actividad es 
eminentemente práctica y estará ligada directamente 
con las clases de Danza Española y Flamenco que se 
imparten en el centro, ya que ambas especialidades 
compartirán sesiones para que el alumnado ponga en 
práctica todo lo aprendido. Ambas actividades son im-
partidas por el profesor especialista en Percusión Raúl 
Doménech. 



el turno del CEIP Roca i Alcaide y del CEIP José Iturbi. A nivel 
de alumnado adolescente, a partir de enero del 2025, el IES 
Llombai será el protagonista de esta actividad.

Como resultado, en torno a 200 estudiantes, tendrán la 
oportunidad de participar en estos talleres coordinados por 
el profesor Antonio Jumillas, en colaboración con la profe-
sora Nuria Leis. Trabajar aspectos como la creatividad, la 
autoestima o la movilidad son aspectos en torno a los cu-
ales gira el día a día del aula. Además de ofrecer conocimi-
entos al alumnado, la actividad puede enmarcarse dentro 
del currículo escolar en la asignatura de Educación Física, 
como apartado de expresión corporal, y por ello es de gran 
utilidad para el profesorado de los colegios e institutos que 
acompañan al alumnado.

A nivel del trabajo que se realiza con el alumnado del CEE Pla d’Hortolans se abre una puerta clara hacia la integración en las 
artes. Y es que uno de los pilares del centro burrianense es hacer accesible el arte a todo el mundo y, para ello, es necesario 
romper barreras y dar cabida a todo el mundo. En este sentido, desde el centro se realiza una importante labor en colaboración 
con el personal docente del del CEE Pla d’Hortolans.

El Taller Coreográfico 
participa en el festival Mar 
Flamenc de Oropesa

Las alumnas del Taller Coreográfico del Centre Municipal de 
les Arts formaron parte de la programación del festival Mar 
Flamenc de Oropesa, compartiendo cartel con grandes ar-

tistas del panorama flamenco actual como Estrella Morente.

Para la ocasión las alumnas interpretaron un extracto de la 
pieza “Sin trampa ni cartón”, en la que el baile flamenco sin 
artificios es el hilo conductor y máximo exponente del arte.
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SERVICIOS SOCIALES

15.000 euros a asociaciones y entidades sociales

El Ayuntamiento de Burriana, dentro del Plan Estratégico de Subvenciones para 2024, otorgó 
alrededor de 15.000 euros a asociaciones y entidades sociales que luchan por una sociedad 
más inclusiva e igualitaria. Por ello, el consistorio de la capital de la Plana Baixa va a dar apoyo 

da apoyo a las asociaciones de familias y personas sordas, a la lucha contra enfermedades de riñón, 
fibromialgia, a la integración al discapacitado, a la lucha contra el sida, la esclerosis múltiple, a la asociación de voluntarios de acogi-
miento familiar y COCEMFE, entre otras.

De esta forma, la administración local reafirma “su compromiso a las asociaciones y entidades de carácter social que luchan día a día 
por lograr una sociedad más inclusiva e igualitaria, y en definitiva a aquellas personas que trabajan por conseguir un lugar mejor donde 
vivir”, explicó la concejal de Servicios Sociales, Isabel Monfort.

A la vez, el alcalde de Burriana, Jorge Monferrer Daudí, junto a la concejala de Servicios Sociales, Isabel Monfort, se reunió 
con la directora de General de las Personas con Discapacidad, Bárbara Congost, y la directora territorial de Servicios sociales, 
María José Aquimbau, para abordar las necesidades que atraviesa actualmente la ciudad en lo que respecta a personas con 
diversidad funcional y las posibilidades de lograr inversiones de la Generalitat Valenciana que puedan mejorar o paliar esta 
falta de servicios a través de nuevas instalaciones en el municipio.
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El programa del ADI, referente en la detección temprana y apoyo 
al desarrollo infantil

Minimizar la presencia de mosquitos en el municipio

El Ayuntamiento de Burriana, en coordinación con el servicio de control de mosquitos de la Diputación de Castellón, 
consiguieron minimizar el impacto de los mosquitos en la capital de la Plana Baixa. Estas actuaciones conjuntas entre 
las dos administraciones supusieron una bajada de incidencias por picaduras y proliferación de este tipo de insectos 

en el municipio respecto a años anteriores.

Coincidiendo con el paso de la DANA por la provincia de Castellón, se reforzó mediante todos los equipos disponibles los tratami-
entos larvicidas. Así, Burriana gozó de un refuerzo después de los días de fuertes precipitaciones. Además, la localidad continuó 
contando igual que años anteriores con los medios terrestres habituales para zonas como la Serratella.

“Hay menos mosquitos respecto a otros años gracias al enorme trabajo preventivo que se ha ido haciendo durante estos meses 
tanto por el consistorio como la Diputación de Castellón”, valoró la concejal de Sanidad, Isabel Monfort.

La sección de Servicios Sociales, dirigida por la técnica 
municipal, Ana Vicente, junto con la concejal de Servicios 
Sociales, Isabel Monfort, se desplazaron a Valencia con el 

objetivo de divulgar y enseñar el funcionamiento del Servicio 
Municipal de Atención al Desarrollo Infantil de 0 a 3 años ADI, 
a diferentes municipios de toda la Comunidad Valenciana.

El ADI, es un modelo pionero en la región que fue instaurado 
en la capital de Plana Baixa como un servicio psicopedagógico 
municipal especializado en la detección temprana de infantes 
que puedan presentar algún factor de riesgo biológico o social 
o que presenten signos de alerta en su desarrollo, con el fin de 
ofrecer apoyo profesional a las familias.

El desarrollo de cada niña y niño es diferente, existiendo 
muchas variaciones y ritmos evolutivos distintos, que entran 
dentro del rango de desarrollo esperable y no tienen por qué 
asociarse a una patología, sin embargo “es importante estar 
atentos por si hubiera presencia de algún signo de alerta, o 
factor de riesgo que requiera de un seguimiento riguroso 
al desarrollo”, explicó la concejal de Servicios Sociales, Isabel 
Monfort.

Asimismo, durante la reunión celebrada en Valencia con 
profesionales de otros municipios de la Comunitat Valenci-
ana, interesados en poner en marcha un programa similar 
en sus localidades, la concejal destacó que “recién nacido 
y su familia recibe una carta personal del alcalde donde se 
les informa de este servicio municipal que está al alcance de 
todos los burrianenses que lo precisen”.

SANIDAD
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Tratamiento aéreo contra los mosquitos tras más de 10 años

El Ayuntamiento de Burriana, en coordinación con el servicio de control de mosquitos de la Diputación de Castellón realizó un plan 
de tratamiento aéreo frente a las larvas de mosquitos en el municipio; unos vuelos de control de plagas que no se realizaban en 
Burriana desde hace más de diez años.

Estas actuaciones se realizaron en las zonas donde se 
cumplen los requisitos y se planifican en los periodos que 
combinan episodios de lluvias combinados con el aumento 
de las temperaturas. El tratamiento se llevó a cabo medi-
ante un helicóptero que sobrevoló la zona del PAI Sant Gre-
gori, empleando el producto, Vectobac 12AS / Vectobac 
WG. Ambas sustancias son larvicidas biológicos en base 
a Bacillus thuringiensis, cuyo organismo diana son única-
mente las larvas de mosquito y mosca negra, inocuo para 
resto de fauna y personas, siendo el mismo producto que 
se utiliza en los tratamientos terrestres.

El tratamiento aéreo resulta eficaz en aquellas zonas como Sant Gregori que cumplen los requisitos y que además son espacios 
de mayor riesgo por su inundabilidad. Cabe indicar que en los tratamientos frente a mosquitos se priorizan los larvicidas, es decir, 
aquellos destinados a reducir las poblaciones de larvas para evitar su desarrollo a adulto y así evitar molestias a la población.

La concejal de Sanidad, Isabel Monfort, explicó que “el tratamiento aéreo en término municipal de Burriana es un refuerzo 
más con el que no contaba nuestra ciudad desde hacía más de 10 años”.

MEDIO AMBIENTE

Inauguración de la exposición permanente del Refugio Antiaéreo

Con motivo de la celebración del Día Internacional del Turismo, se inauguró de forma oficial la exposición permanente 
del Refugio Antiaéreo de Burriana. Un recorrido gráfico a través de la historia de este fascinante enclave que forma 
parte del patrimonio de la capital de la Plana Baixa.

El Alcalde de Burriana, Jorge Monferrer, acompañado por el vicepresiden-
te de la Diputación de Castellón y diputado provincial de Turismo, Andrés 
Martínez Castellá, el subdelegado de Defensa en Castellón, Moisés Iz-
quierdo de la Guerra, la concejal de Turismo, Noelia Peris, y miembros de 
la corporación municipal, visitaron las instalaciones a fin de conocer de 
primera mano el gran trabajo realizado, dando inicio de forma oficial a las 
jornadas de puertas abiertas que la concejalía de Turismo del Ayuntami-
ento de Burriana en conmemoración del Día Internacional del Turismo.

Esta muestra expositiva se distribuye a lo largo de diversos paneles re-
troiluminados en el interior del refugio; en el que, mediante fotografías, textos y otro tipo de material audiovisual y audioguías accesibles 
a través de códigos QR, se permite conocer con todo detalle las historias, anécdotas y peculiaridades que envuelven a esta ubicación.

La información de esta exposición además, está adaptada al braille con el objetivo de garantizar un acceso total a toda la ciuda-
danía hacia esta propuesta educativa y cultural. A su vez, todas las personas que lo requieran, podrán recoger en la Oficina de 
Turismo folletos informativos acerca del refugio.

Peris quiso “agradecer a todas las personas que han formado parte del proyecto y han colaborado con el material audiovisual, 
haciendo especial mención a Enric Safont, una personalidad de sabiduría e implicación en la historia y desarrollo de nuestra 
ciudad”. “Espero que este proyecto se convierta en un referente de divulgación de nuestra historia a nivel educativo y cultural, 
pero que además atraiga a visitantes de Burriana y municipios vecinos, convirtiéndose en el epicentro turístico de la capital de 
la Plana Baixa”, concluyó la concejal de Turismo.

Cabe recordar que, para poder visitar este enclave histórico, se deberá concertar cita en la Oficina de Turismo de Burriana, ubicada en 
Plaza Mayor, telefónicamente a través del 964 57 07 53, o mediante correo electrónico a turisme@burriana.es. Por otra parte, también 
se podrá acceder a través de las jornadas de puertas abiertas y visitas guiadas que la concejalía de Turismo programa a lo largo del año.



#EU-BeachCleanup, la iniciativa europea para proteger nuestras 
playas

El Ayuntamiento de Burriana, a través de la concejalía de Medio Ambiente, y en colaboración con Europe Direct 
Castellón y Reciplasa, realizaron las actividades planificadas dentro de la famosa iniciativa europea #EUBeach-
Cleanup. Por ello, miembros del equipo de Gobierno municipal, junto a practicantes de surf, paddlesurf, windsurf 

y voluntarios, llevaron a cabo una jornada de limpieza de residuos en las playas.

Este evento tiene como objetivo retirar plásticos, colillas, y otros desechos que 
afectan a nuestro ecosistema costero. Además de la limpieza, se han realizado 
diversas actividades de concienciación para educar sobre la importancia de 
reducir el uso de plásticos y cómo cada pequeña acción puede contribuir a un 
entorno más saludable y sostenible. Esta iniciativa fomenta entre la comuni-
dad la preservación de nuestras playas, asegurando que continúen siendo un 
espacio natural seguro y limpio para las generaciones futuras.

La campaña #EUBeachCleanup, organizada anualmente por la Unión Europea 
en colaboración con las Naciones Unidas, tiene como objetivo sensibilizar a la 
población sobre la importancia de la limpieza de playas y riberas en el marco 
del Día Internacional de Limpieza de Playas, que se celebra el 20 de septiembre.

Estas limpiezas son fundamentales para avanzar en múltiples Objetivos de Desarrollo Sostenible (ODS) de las Naciones 
Unidas, abordando la degradación ambiental, promoviendo un consumo y una producción sostenibles, protegiendo la bio-
diversidad, mejorando la salud pública y fomentando el compromiso y la colaboración comunitaria.

A la jornada de recogida de residuos acudieron el alcalde de Burriana, Jorge Monferrer, junto a la concejal de Medio Ambiente, 
Noelia Peris, quien destacó “la sensibilidad y el compromiso de este equipo de Gobierno con la protección del medio ambi-
ente y la sostenibilidad”. Por su parte, Peris subrayó “la gran implicación de los burrianenses por preservar nuestros parajes 
naturales para las siguientes generaciones”.
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Mejora ambiental en el Clot de la Mare de Déu con 
la limpieza y abatimiento de árboles muertos

El Ayuntamiento de Burriana, a través de la Concejalía de Medio Ambiente, inició actuaciones de 
mejora ambiental en el paraje natural del Clot de la Mare de Déu con la limpieza y abatimiento 
de 26 olmos y chopos muertos. Esta acción, financiada mediante una subvención otorgada por 

la Conselleria de Justicia e Interior a ayuntamientos de la Comunitat Valenciana, con el Plan Local de 
Prevención de Incendios forestales, es una importante ayuda en el compromiso del equipo de Go-
bierno con la protección del medio ambiente y la seguridad de los espacios naturales del municipio.

La concejal de Medio Ambiente, Noelia Peris, subrayó la relevancia de este proyecto, explicando que "la 
retirada de estos árboles muertos es esencial no solo para mejorar la estética del Clot de la Mare 
de Déu, sino también para prevenir posibles riesgos de incendios y garantizar la seguridad de los 
visitantes". Esta intervención responde a la necesidad de mantener en buen estado de conservación 
nuestros espacios verdes y reducir los peligros asociados a la vegetación seca y muerta, especialmente 
en una zona que, “por su valor ecológico, merece especial atención”, ha detallado la concejal.

El proyecto se llevó a cabo con todas las garantías ambientales, respetando la flora y fauna local. La eliminación de los árboles 
muertos permitirá también una regeneración más saludable de la vegetación, facilitando el crecimiento de nuevas especies 
y mejorando la biodiversidad de la zona.

La subvención otorgada por la Consellería de Justicia e Interior al ayuntamiento de la capital de la Plana Baixa para la 
Prevención de Incendios Forestales es un apoyo fundamental para poder ejecutar este tipo de acciones. “Desde el Ayun-
tamiento, agradecemos esta colaboración, que nos permite seguir trabajando por un entorno más seguro y sostenible”, 
valoró Peris, quien destacó que "este tipo de intervenciones forman parte de una estrategia más amplia de preservación 
y mejora del entorno natural de Burriana, en la que continuamos trabajando permanentemente.”
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72.000 euros para la rehabilitación y modernización del Mercado 
Municipal

El Ayuntamiento de Burriana logró una subvención de la Generalitat Valen-
ciana, presidida por Carlos Mazón, de alrededor de 72.000 euros. Dichos 
fondos, está previsto que el Consistorio de la capital de la Plana Baixa los 

destine para continuar rehabilitando y modernizando el Mercado Municipal.

CREACIÓN DE IMAGEN CORPORATIVA
Para ello, la administración local contratará un servicio especializado con 
una inversión cercana a 12.000 euros para crear una imagen de marca del 
Mercado Municipal que permita convertirlo en un servicio reconocido y di-
ferenciado de otros similares de la competencia. Así, potenciar la actividad 
económica y continuar apostando por la apertura de nuevos negocios en 
el emblemático edificio de la ciudad.

INSTALACIÓN DE FIBRA ÓPTICA
Con el objetivo de seguir modernizando el mercado y su digitalización, está prevista una inversión entorno a 11.000 euros para 
la ejecución de la infraestructura necesaria para la conexión del edificio del Mercado Municipal con la sede del Ayuntamiento que 
permita integrar este edificio en la Red Corporativa Municipal y así facilitar el intercambio de información entre departamentos. 
De esta forma, la fibra óptica dará un nuevo impulso hacia la transformación digital y al comercio electrónico.

REHABILITACIÓN EXTERIOR DEL EDIFICIO
La subvención de la Generalitat también incluirá casi 47.000 euros para la rehabilitación exterior del Mercado Municipal. Así, 
seguirán las labores emprendidas por el consistorio de la capital de la Plana Baixa para devolver el esplendor original del edificio 
generando un espacio atractivo para el usuario y procurando ser lo más respetuoso posible con el patrimonio actual. 

GESTIÓN DE RESIDUOS OPTIMIZADA
Por último, el ayuntamiento de Burriana destinará con recursos propios alrededor de 10.000 euros para reformar y reacondici-
onar el espacio destinado a los residuos del Mercado Municipal. Con esta reforma, se instalarán contenedores adecuados para 
la recogida selectiva de basuras promoviendo el reciclaje y una actividad económica más respetuosa con el medio ambiente.

Por su parte, la concejal de Comercio, Consumo y Mercado, Suni Fandos, agradeció “el compromiso de la Generalitat Valenciana para poner 
en valor el Mercado Municipal a través de su modernización y rehabilitación que servirá para dinamizar la economía local de Burriana”.

DEPORTES

Renovación de la maquinaria en la piscina municipal

Durante la semana de las Fiestas de la Misericordia y apro-
vechando la parada técnica de la piscina municipal de Bu-
rriana, la concejalía de Deportes, dirigida por Fran Capdevila, 

procedió a revisar varias máquinas del gimnasio, así como la ad-
quisición de nuevos aparatos deportivos que ya están a disponibi-
lidad de los usuarios.

La empresa encargada de realizar estas actuaciones ha sido Fitness 
Equipaments y los trabajos para actualizar el centro deportivo supu-
sieron una inversión para el consistorio de la capital de la Plana Baixa 
de alrededor de 10.000 euros.

“Este equipo de Gobierno está comprometido con potenciar unos hábitos saludables de vida y con el fomento del deporte 
en todas sus modalidades”, explicó el concejal de Deportes. A su vez, Capdevila valoró que “es una inversión más durante esta 
legislatura por devolver la dignidad a otro espacio deportivo, ya que el año pasado el anterior equipo de Gobierno suprimió 
la partida presupuestaria y por tanto, el mantenimiento que los burrianenses merecen en su centro deportivo municipal”, 
quien añadió que “hemos recuperado la asignación económica para que los usuarios puedan disfrutar de máquinas reno-
vadas y nuevas en su práctica deportiva”.
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“Con mis vecinos” son encuentros donde cada semana, el alcalde visitará un sector de la ciudad para escuchar 
ideas, sugerencias, carencias o desperfectos que sería conveniente abordar por parte del ayuntamiento para 
mejorar la calidad de vida y bienestar de los burrianenses.

CON MIS VECINOS

El Alcalde de Burriana, Jorge Monferrer Daudí, acompañado 
por el concejal de Urbanismo, Juan Canós y el edil de Vía Pú-
blica, Mario Trullen, acudieron a les Alqueries del Ferrer.

Entre las peticiones que pudo escuchar el alcalde se encuen-
tran la puesta en valor de estas viviendas históricas del muni-
cipio y la dotación de servicios como el acceso a la red de agua 
y eléctrica. Además, los vecinos expresaron su preocupación 
acerca de la falta de periodicidad en la recogida de residuos.

Así pues, el vecindario trasladó al ejecutivo municipal su in-
quietud por la posible degradación de les Alqueries del Ferrer 
ante la falta de mantenimiento de alguna vivienda por parte 
de sus propietarios.

El concejal de Urbanismo, Juan Canós, explicó a los vecinos que “vamos a analizar junto a los técnicos municipales la posi-
bilidad de un plan especial colectivo de minimización de de impacto ambiental para la dotación de servicios básicos a estas 
edificaciones aisladas consolidadas”. Por su parte, el alcalde valoró que les Alqueries del Ferrer “son tradición e historia de 
Burriana y el consistorio debe velar por su conservación”.

Alqueries del Ferrer

Camí Ratjolí
El alcalde, acompañado por el concejal de Vía Pública, Mario 
Trullen, pudo escuchar las peticiones de los vecinos de esta 
zona, entre las que se encuentran la de colocar nuevamente 
contenedores RSU en la zona para dar mayor facilidad a los 
vecinos, así como la colocación de un espejo en el cruce del 
camino la Coixa con el camí Serratella para mejorar la segu-
ridad vial.

Así pues, el vecindario también trasladó al ejecutivo municipal 
la posibilidad de ceder la titularidad del camí Ratjolí al consis-
torio para mejorar su mantenimiento así como la posibilidad 
de desarrollar unidades de ejecución con el objetivo de urba-
nizar la zona.

Por su parte, el alcalde ha traslado “los pasos a seguir, al igual que se ha hecho en otras unidades de ejecución como Ri-
besalbes” y mostró su “predisposición a mantener una asamblea con los técnicos municipales para abordar los detalles 
de una posible urbanización de la zona”. Por último, en referencia a la limpieza del interior del Ratjolí, Monferrer adelantó 
que “se comunicará al sindicato de riegos para que con la mayor brevedad posible se inicien actuaciones en la acequia”.
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CRECEMOS CUMPLIENDO

E l PP de Castellón ha ganado en visibilidad 
y apoyos desde su llegada al poder en las 
principales instituciones, tales como la Ge-

neralitat Valenciana, la Diputación y  buena parte 
de los ayuntamientos, entre ellos, el de Burriana. 
Así, lo afirma una reciente encuesta de Lápiz Es-
tratégico Consulting para los diarios de Prensa 
Ibérica donde deja claro, que el Partido Popular 
obtendría, en caso de unas hipotéticas eleccio-
nes, más escaños que toda la izquierda junta.

El PP liderado por Carlos Mazón se dispara en 
dicho estudio y nos vuelve a acercar a las ma-
yorías absolutas que ya obtuvimos entre 1999 
y 2015 en la Comunitat Valenciana. Un recono-
cimiento de los valencianos de respaldo a las 
políticas sociales puestas en marcha por el Con-
sell en estos primeros 15 meses de gobierno del 
cambio. Y, aunque las verdaderas encuestas son 
las elecciones municipales y autonómicas, en el 
momento en que los ciudadanos depositan su 
papeleta en las urnas situando a cada partido en 
su lugar, desde el PP de Burriana valoramos es-
tos datos como positivos,  y nos animan a seguir 
trabajando con los pies en el suelo y al servicio de 
los burrianenses. 

Debemos trabajar con más ilusión si cabe para 
continuar claramente con una tendencia alcista 
tanto en el apoyo como en el grado de conoci-
miento y en la satisfacción de todos los valen-
cianos con las medidas que hemos implantado 
hasta ahora. Medidas como la Ley de Libertad 
Educativa, la educación gratuita de 0 a 3 años o 
políticas de empleo que eran prioritarias y que 

han conseguido que la Comunitat Valenciana 
sea la que más ha crecido en empleo juvenil y 
femenino en el último mes.  Iniciativas que han 
logrado que 1 de cada 4 nuevos empleos que se 
han creado en España sean precisamente en la 
Comunitat. Rebajas fiscales para las rentas me-
dias y bajas que los valencianos están valorando, 
avalando y respaldando, dándose cuenta de que 
otra forma de gobernar alejada del sectarismo 
era posible. 

Un septiembre que ha arrancado por primera vez 
en la Comunitat Valenciana la educación univer-
sal y gratuita de 0 a 3 años para todas las familias 
con alrededor de 72.000 plazas. Estimulando, 
incentivando y promoviendo una escolarización 
temprana en un periodo clave para el desarrollo 
psicosocial y de aprendizaje de los más peque-
ños con una inversión de 163 millones de euros, 
75,5 millones más que el curso anterior, lo que 
supone el mayor presupuesto de toda la historia 
para garantizar la educación gratuita en la franja 
de edad entre 0 y 3 años. Una medida pensada 
por y para las familias con el fin de facilitarles su 
día a día, favorecer la conciliación, la igualdad, la 
corresponsabilidad y el fomento de la natalidad.

El sistema de escolarización que hemos puesto 
en marcha es flexible y versátil, dando la opor-
tunidad a que los padres y madres puedan es-
colarizar a sus hijos en cualquier momento del 
curso escolar en el centro que libremente elijan 
las familias.

Políticas que mejoran la vida de los valencianos 
pero que requieren de fuertes inversiones. Mien-

tras Sánchez está rodeado por el caso Koldo, que 
afecta directamente al que fue número dos y 
ministro del partido, los valencianos seguimos 
sin una financiación justa acorde a lo que mere-
cemos. Una financiación que nos permita conti-
nuar avanzando en una mejor educación, servi-
cios sociales e infraestructuras en la Comunitat 
Valenciana. España merece un Gobierno limpio, 
un presidente que no mienta y políticos honestos 
que sirvan a los ciudadanos. 

Frente al populismo que está creciendo en toda 
Europa y los escándalos en el Gobierno de Espa-
ña presidido por Pedro Sánchez, en el PP, estamos 
ofreciendo una alternativa a los ciudadanos mode-
rada y preocupada desde las instituciones por los 
verdaderos problemas de todos los valencianos.

El PP se consolida en la Comunitat Valenciana 
con un gobierno que cumple y avanza para afian-
zar el cambio político, económico y social iniciado 
hace poco más de un año en la Comunitat garan-
tizando un futuro de estabilidad y prosperidad 
para todos los ciudadanos.
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BILLETE DE VUELTA

¿Ya se han dado cuenta de lo que viene diciendo 
VOX desde hace años, que la inmigración ilegal 
es un problema?.

 Ya no sólo lo decimos nosotros, que por decir esto 
hemos sido demonizados e insultados por partidos 
políticos y algunos medios de comunicación, tam-
bién lo dicen los españoles, ahí está la encuesta del 
CIS que creo no es nada sospechosa en este aspecto.

 La inmigración ilegal en es el principal problema para los 
españoles, esta preocupación ha pasado al número uno 
superando el paro, la economía y la polarización política.

 La inmigración ilegal nos trae problemas de inse-
guridad, problemas sociales, culturales, económicos, 
colapso de servicios públicos como el sanitario, todo 
esto lo están potenciando ustedes con sus políticas 
de puertas abiertas y votando juntos en Bruselas 
tanto el Partido Popular como el PSOE todas las po-
líticas facilitadoras de la inmigración ilegal.

En VOX no estamos en contra de la inmigración, 
como la izquierda quieren hacer creer, lo que esta-
mos en contra es de la inmigración ilegal.

 Quien venga a nuestro país llamando a la puerta, 
entrando de forma legal y ordenada, con la voluntad 
de integrarse y de respetar nuestra cultura y tradi-
ciones, a todos ellos bienvenidos. Pero quien entre 
en nuestro país de forma ilegal pegando una patada 
en la puerta, sin aportar nada, sin ninguna voluntad 
de integración ni respeto por nuestra cultura, delin-
quiendo y además se aproveche del buenismo exis-
tente para obtener todo tipo de ayudas, por cierto 
negadas a los españoles, y creando inseguridad en 
nuestras calles, a todos estos no los queremos aquí. 

Nosotros lo tenemos claro, reclamamos la inmediata 
expulsión de los inmigrantes que accedan ilegalmen-
te, así como de los que cometan delitos leves y si son 
delitos graves una vez cumplan su condena de vuelta 
a su país. A todos ellos Billete de vuelta, y si  no es a sus 
países el billete que sea a Bruselas donde viven cómo-
damente las élites culpables de la inmigración masiva.

Todavía estamos a tiempo,  nos falta poco pero to-
davía no estamos al nivel de Francia, Suecia o Bélgica 
donde existen barrios enteros NO GO, donde no pue-
de entrar ni la policía y donde reina la SHARÍA.

 Ya hay barrios en ciudades españolas como Barce-
lona, Madrid, Ceuta o Melilla, y próximamente si esto 
sigue así en Bilbao y Zaragoza, donde existen barrios 
controlados totalmente por los imanes radicales mu-
sulmanes, la policía sólo puede entrar en esos barrios 
si antes pide permiso a los imanes, esto está suce-
diendo en España. No podemos permitir que nuestros 
barrios se conviertan en Guetos de delincuencia gra-
cias a sus políticas suicidas de inmigración, nos están 
trayendo a delincuentes reincidentes, con anteceden-
tes penales, agresores sexuales, individuos violentos, 
Yihadistas (en 2022 en España se detuvieron a 46 
yihadistas, en 2023 a 78 y en lo que va de año a 38), 
todos estos no están aquí para integrarse, están aquí 
para atentar en territorio español, y ninguna de ellos 
viene aquí ni a trabajar ni a prosperar, ni a integrarse. 
Cuando la inmigración, como está sucediendo ahora 
se vuelve incontrolable, el mal aprovecha el buenismo 
y las políticas abiertas para acceder a nuestro país y 
hacer de las actividades delictivas su forma de vida, y 
eso lo pagamos los españoles. Y hablando de políticas 
suicidas este pasado sábado en EL HIERRO un cayuco 
volcaba a 7 kilómetros de la costa, saldándose con 27 

personas rescatadas, nueve fallecidos y 50 desapare-
cidos entre ellos varios menores. Este drama se repite 
una y otra vez, son miles los muertos en el Mediterrá-
neo y en el Atlántico por culpa del discurso que todos 
ustedes de un color y de otro tienen de puertas abier-
tas, por culpa de ese discurso de efecto llamada que 
lo que hace es cobrarse vidas en el mar ¿Así que, quien 
tiene la culpa de que estas personas arriesguen su 
vida en el mar y mueran por llegar a un continente que 
nada tiene que ver con el suyo?. Responsables los hay, 
y son los que permiten todo esto con sus políticas, y 
VOX es el único que está denunciando este drama, y 
el único que se posiciona en contra de sus políticas de 
efecto llamada y de menosprecio a nuestra soberanía 
con la nula defensa de nuestras fronteras.

Sólo con que se pudiera poner en peligro la vida de 
una persona, y les recuerdo que ya son miles de 
muertos, ese discurso de puertas abiertas y efecto 
llamada debería quedar enterrado, pero aquí a los 
únicos que se entierran son a los que se ahogan en 
el mar por las falsas  promesas de partidos que to-
davía no han comprendido nada de lo que supone 
la invasión de la inmigración ilegal en toda Europa. 
Los partidos que no están abiertamente en contra 
de la inmigración ilegal (todos menos VOX), son fa-
cilitadores de todo este drama, FRONTEX la Agencia 
Europea de control de las fronteras ha dicho que 
podría colaborar más intensamente en Canarias 
pero no puede hacerlo porque España no exige esa 
colaboración. O como denunció el que fuera director 
de FRONTEX FABRICE LEGGERÍ, cuando presentó su 
dimisión que “el deseo de Bruselas es convertir a la 
agencia europea de fronteras en un organismo que 
persiga a los estados que defiendan su soberanía 
frente a la inmigración”. El problema no es VOX, es de 
quienes no saben o no quieren resolver los proble-
mas de la inmigración ilegal, como es la inseguridad 
que se vive en los barrios de nuestro país, problemas 
que con el paso de los días se agravan más.

Efectivamente nosotros rechazamos la apertura de 
cualquier tipo de centro de acogida de inmigrantes 
ilegales en nuestra región e instamos al cierre de los 
que están en funcionamiento en nuestra ciudad y en 
todos los municipios de nuestro país. ¿Se ha consul-
tado a los vecinos donde hay centros de menas si 
los quieren tener ahí?. Que se les consulte y no se 
les impongan estos centros al lado de sus domicilios.

¿Y además, cómo vamos a integrar a los menores 
no acompañados si estamos utilizando un sistema 
de concentración en los centros de menores?. ¿Con 
quien se integran en estos centros?, si no tienen re-
ferentes familiares, no tienen referentes culturales, 
no dominan el idioma, así no hay integración posible, 
la única integración es entre ellos mismos, pues esa 
concentración hace que desayunen, almuercen, ce-
nen, duerman, hablen, siempre entre ellos, esto no 
son centros de menores son Guetos donde los que 
están ahí continúan haciendo, pensando, imponien-
do lo mismo que hacían en sus países de origen. Así 
que eso de que quieren que se integren es falso, para 
que haya integración debe haber disgregación. Y si se 
opta por disgregarlos eres además de xenófobo, un 
ista, un racista, un fascista, un machista.

No se puede seguir repartiendo inmigrantes ilegales 
por toda la geografía española, primero eran dece-
nas, después centenares y ahora miles. Tenemos 
una media de entre 10.000 y 15.000 menores no 
acompañados por año. Los menores con quien de-

ben de estar es con sus padres. ¿O si localizamos un 
menor italiano, francés o portugués los llevamos a 
un centro de MENAS? lo que se hace es localizar a 
sus padres y llevarlos con ellos. Los MENAS tienen 
padres en sus países, padres que el gobierno y las 
ONG’s saben quienes son y donde están.

¿Que responsabilidad se le exige a Marruecos? Nin-
guna. Marruecos se desentiende de sus menores, el 
70 % de menores acogidos en centros son de esta 
nacionalidad. Lo único que sabe hacer Marruecos, es 
facilitar el paso ilegal de menores y después mirar 
para otro lado, y desde luego convertir en papel mo-
jado el Acuerdo firmado en 2007 entre marruecos y 
España sobre la cooperación en el ámbito de la emi-
gración de menores no acompañados, su protección 
y su retorno concertado. El sátrapa rey de Marruecos 
se ríe de España gracias al Sr. Sánchez y algún día 
sabremos porqué tanto servilismo.

Desde los distintos gobiernos, se está financian-
do con ayudas y subvenciones o con logística a las 
ONG’s que colaboran con las mafias del tráfico de 
personas en la inmigración ilegal. Y efectivamen-
te, pedimos retirar cualquier financiación y ayuda a 
las  ONG’s y entre estas a Aurora Group de Suport, 
y también a cualquier asociación o entidad que bajo 
la apariencia de dedicarse a la cooperación para el 
desarrollo se dediquen a promover o ayudar a la in-
migración ilegal. Precisamente el Group de Suport 
Aurora, en su dossier DOSERMED, proponía a la 
Dirección General de Puertos la concesión admi-
nistrativa de 750 metros cuadrados en el puerto 
de Burriana para instalaciones, entre estas para 
parking privado, espacio para agapes y asambleas, 
zona de relax, zona para grabar entrevistas, espa-
cio para eventos, instalación de cámaras y sensores 
perimetrales, lo que se dice una zona exclusiva para 
actividades facilitadoras de la inmigración ilegal, lo 
que no he visto en ese dossier es la instalación de 
aseos y duchas habrá sido un olvido. Menciona este 
dossier que CADA VIDA IMPORTA, claro que cada 
vida importa pero ¿porqué hay miles de muertos ya 
en el Mediterráneo y en el Atlántico?, donde deberían 
estar  estas ONG’s es en los países de origen ayu-
dándoles y evitando que miles y miles de personas 
se echen al mar y muchos de ellos mueran, eso si 
sería un rescate humanitario, que además facilitaría 
la desaparición de las mafias de tráfico de personas 
y evitaría la pérdida de miles de vidas, y no facilitan-
do la inmigración ilegal y no infringiendo el derecho 
internacional del mar.

La realidad es que no se quiere acabar con la inmi-
gración ilegal, porque ello conllevaría que mucha 
gente y ONG’s se quedarían sin negocio, se acaba-
rían los contratos y subvenciones millonarias para 
centros de ilegales y para las diferentes organiza-
ciones que han hecho de esta actividad de atención, 
traslado, manutención, etc. a los ilegales su principal 
fin porque han descubierto un negocio.

Es  necesario poner fin a todas las políticas de efec-
to llamada y de puertas abiertas que han llevado a 
miles de personas a jugarse la vida y perderla trági-
camente en el mar, como consecuencia de las falsas 
promesas de un futuro mejor en Europa con la com-
plicidad de ONGs y de mafias del tráfico de personas. 

No se si el progresismo es consciente que España no 
puede soportar toda la pobreza de África.



Contáctanos:
psoe@burriana.es

EL TIEMPO NOS DA LA RAZÓN

Una vez más, el proyecto de 
Sant Gregori (con casi 25 años) 
ha vuelto a ser noticia en los 

últimos días por un par de informaciones 
aparecidas en los medios.

La primera ha sido el peritaje que el 
concejal del grupo PPVox, Juan Canós, 
pidió sobre las obras de urbanización. 
Peritaje que ordenó hace más de un año 
para justificar las serias acusaciones que 
vertieron con mala fe contra los socialistas 
desde la oposición, según las cuales 
en las obras del PAI se falseaban las 
certificaciones de obra ejecutando menos 
obra de la que se certificaba. Y, aunque los 
informes municipales daban por buenas 
las certificaciones, por fin, más de seis 
meses después, en febrero de 2024, se 
licitó por 48.400€ el “servicio de peritaje 
para la comprobación y verificación de las 
obras ejecutadas”. Servicio que finalmente 
se contrató por 35.613€ el pasado mes de 
mayo y cuyas conclusiones se presentaron 
a finales de septiembre. Finalmente, a 
Canós le ha salido el tiro por la culata ya 
que el propio informe indica literalmente 
que las obras “están ejecutadas según 
el proyecto que las definió. Asimismo,... 
son válidas para su continuación, la cual 
se recomienda se realice más pronto que 
tarde para reducir el coste de arranque de 
las mismas”. También desmiente otras 
acusaciones como las que se hacían 
sobre el fibrocemento indicando que “No 
se han observado RCDs procedentes de 
demoliciones de fibrocemento”. Así pues, 
el concejal Canós con el beneplácito del 
alcalde han dilapidado 35.613 euros y han 
paralizado un año el PAI en su estrategia 
del insulto, la falacia y el desprecio por 
todo lo que hizo el equipo de gobierno de 
Maria Josep Safont.

La otra información fue que en el pleno del 
3 de octubre se aprobó por mayoría iniciar 
los trámites para la gestión directa del PAI 
Sant Gregori por parte del Ayuntamiento. 
La gestión directa parece ahora la única 
opción viable. Volver atrás no era una opción 
en 2016 y tampoco ahora. La gestión 
indirecta o la gestión por propietarios son 
procedimientos que se alargarían tanto que 
sobrepasarían la fecha de caducidad del 

proyecto. La gestión directa es una opción 
que da mayor control al Ayuntamiento y 
que ahora es viable gracias a unas cuentas 
municipales saneadas y sin considerar la 
regla de control de gasto de Montoro. El 
acuerdo del pleno es sólo el inicio. Ahora 
habrá que dar nuevos pasos en forma de 
estudios previos, nueva programación y 
licitación de nuevo de las obras, gestiones que 
tendremos que fiscalizar escrupulosamente 
pero sin obstaculizar ni boicotear y sin usar 
la táctica de acoso y derribo como hicieron 
los concejales del PPVox en la oposición, 
sembrando todos nuestros actos de dudas 
y acusaciones infundadas que cada día que 
pasa se demuestran más falsas. El tiempo 
nos da la razón.

Los remanentes a gasto corriente

El alcalde y sus concejales del PPVox no 
saben qué es gestionar un ayuntamiento 
con las restricciones normales que supone 
cumplir la normativa. Necesitan nadar 
en la abundancia para estar cómodos 
y que nadie les moleste pidiéndoles 
“prudencia”. Por eso, no paran de dilapidar 
el dinero resultante de la buena gestión 
económica que hicimos los socialistas en 
las dos legislaturas anteriores. Llevan ya 
4.150.000€ destinados a gasto corriente 
(cultura, turismo, propaganda, protocolo...) 
en lugar de aprovechar ese superávit para 
hacer realidad inversiones de las que 
dejamos los proyectos hechos, como la 
conexión de la avenida del Transporte con 
la CV18, o el edificio para las Asociaciones 

Juveniles. Un edificio moderno y acogedor, 
cuya cesión gestionamos y conseguimos 
los socialistas, y los PPVox han 
descartado, o destinar los remanentes 
a otros proyectos preparados como la 
regeneración del Clot y la del Arenal, a 
reparar caminos rurales…, pero el PPVox 
ha venido a vender humo y a apropiarse de 
las obras que se ha encontrado en marcha 
como si fueran propias, para lo que han 
triplicado el presupuesto en publicidad y 
propaganda, para su autobombo.

Feijóo hace lo mismo en Madrid 
boicoteando al Gobierno, para que caiga y 
ponerse ellos. No piensan en la ciudadanía 
ni en su bienestar, su obsesión es clara: 
“ocupar el sillón”. Con el voto en contra 
del PPVox, a la propuesta de estabilidad 
de Pedro Sánchez, Borriana pierde 
1.864.000€ que supondrá disponer de 
menos dinero para inversiones, recortar 
los servicios públicos e intentar justificar 
una subida de impuestos.

Aquí en Borriana también va de ocupar 
sillones. Para hacer un buen presupuesto 
hay que trabajar y el concejal de 
Hacienda, Sr. Clausell, no sabe, o no 
quiere, sacar provecho de los recursos 
presupuestarios que tiene disponibles. 
Es más fácil recurrir a remanentes que 
ponerse a trabajar de verdad, aunque 
la Intervención Municipal dude de su 
viabilidad y pida prudencia. Y eso que su 
sillón (Ayuntamiento+Diputación) nos 
cuesta más de 80.000€ al año.

32 

 OPINIÓN



Informa’t i contacta a:
borriana.compromis.net
borriana@compromis.net

Les Festes de la Misericòrdia 
d’enguany ens han deixat una 
realitat preocupant que no podem 

passar per alt. A diferència d’altres anys, 
la programació cultural i festiva ha estat 
enfocada únicament a una "cultura blanca", 
ignorant completament als artistes 
valencianoparlants i el talent local. Borriana 
compta amb una riquesa cultural enorme, 
i és incomprensible que no s’haja donat 
espai a aquells que tenen més a aportar a 
la nostra identitat. Per no parlar que en l’any 
del centenari d’Estellés, vam obtindre com a 
resposta a qualsevol proposta de celebració 
un silenci preocupant per part del govern 

Aquest menyspreu no és casual. Respon a 
una falta de visió i a una gestió orientada 
únicament a mantindre el poder i no con-
frontar amb els seus socis. Els actes cultu-
rals no han de ser només una forma de lluir, 
sinó una inversió en allò que ens defineix 
com a poble. Però el problema no es queda 
només en la cultura: la programació infantil 
ha sigut gairebé inexistent, centrada exclu-
sivament en el món taurí, sense cap oferta 
alternativa per a un públic tan sensible com 
els nostres xiquets i xiquetes, que mereixen 
activitats formatives, creatives i diverses. 
Per no parlar del què ha passat amb el dia 
de les paelles, este esdeveniment va des-
aparèixer sense cap explicació. Una altra 
mostra de la improvisació i la desconnexió 
amb la ciutadania.

D'altra banda, en el dia de la nostra patrona 
es va ometre l’Himne de Borriana en favor 
de l'himne nacional, saltant-se normatives i 
mostrant una clara falta de respecte a la nos-
tra identitat local. Això no és només una anèc-
dota: és una mostra del poc valor que aquest 
equip de govern dona a les nostres tradicions 
i a allò que ens fa singulars com a poble.

Però els problemes de Borriana no s’acaben 
amb la cultura. La desídia i la falta de projec-
te es noten en molts altres àmbits, com la 
promoció de l'economia local, el suport a la 
indústria i la creació d'ocupació. No es tracta 
només de gastar diners en esdeveniments 
propagandístics amb l'objectiu de garan-
tir-se la reelecció, sinó de fer polítiques que 
milloren el dia a dia de la ciutadania.

EL COST DE LA DESÍDIA I LA FALTA DE PROJECTE  
PER A BORRIANA

Des de Compromís entenem que Borriana 
ha de créixer en tots els sentits. És inaccep-
table que, mentre es malgasten els recur-
sos en propaganda, les necessitats reals 
de la ciutat es deixen de banda. Parlem, per 
exemple, del sector agrícola, que és un pilar 
fonamental per a la nostra economia. En 
lloc de donar-li el suport que mereix, veiem 
com el govern local ignora les preocupaci-
ons dels agricultors, deixant-los despro-
tegits davant els reptes que plantegen els 
mercats globals i el canvi climàtic.

A més, necessitem polítiques actives per a 
fomentar la creació d'ocupació de qualitat. 
Borriana té el potencial per a ser un referent 
en la creació de llocs de treball sostenibles, 
però això requereix un compromís real amb 
el teixit industrial i empresarial de la nostra 
ciutat. Per què no es promouen plans per a 
captar empreses que aporten valor afegit i 
generen ocupació de qualitat?

Això ens porta a parlar del comerç local. No 
es pot oblidar que els comerços de proximi-
tat són l'ànima dels nostres barris i carrers. I, 
malgrat això, no s’han vist iniciatives concre-
tes per revitalitzar-lo ni per fer-lo competir 
en un mercat cada vegada més globalitzat.

També és preocupant la manca d’inversions 
en infraestructures bàsiques. Les nostres 

zones verdes i espais públics també neces-
siten atenció. Invertir en medi ambient, en 
una ciutat neta i sostenible, hauria de ser 
una prioritat per a qualsevol govern res-
ponsable.

I què podem esperar de la festivitat del 9 
d'octubre? Si ens basem en les últimes ac-
tuacions, res bo en termes de suport a la 
nostra identitat i cultura. Seguirem treba-
llant perquè Borriana siga una ciutat on les 
tradicions, la cultura i la identitat valenciana 
tinguen el lloc que mereixen.

El màxim responsable de la ciutat segueix 
excusant-se amb la mateixa retòrica front a 
molts temes: "no és responsabilitat meua". 
Però això no serveix. Governar no és només 
ocupar un lloc, és liderar, gestionar i prendre 
decisions que milloren la qualitat de vida de 
la gent. És oferir solucions reals, no només 
espectacle.

No es tracta només de criticar per criticar, 
sinó d'oferir alternatives reals que facen que 
Borriana cresca en tots els sentits: cultural, 
econòmic, social i mediambiental. No per-
metrem que el malbaratament, la desídia i la 
falta de visió s'apoderen de la nostra ciutat. 

Treballem per una Borriana millor, i no ens 
aturarem fins aconseguir-ho.
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BURRIANA·ALQUERIES SANTA BÀRBARA
7.30 ..........................................................................................11.30
NOMÉS DIMARTS DIA DE MERCAT

HORARIS: BURRIANA·RENFE·ALQUERIES

10.20 ............................................................. ALQUERIES·RENFE
12.20 ............................................................. ALQUERIES·RENFE
15.20 ............................................................. ALQUERIES·RENFE
19.20 ............................................................. ALQUERIES·RENFE

HORARIS FINS A LA RATLLA

8.20.............11.20 ............. 18.20.............20.20

TELÈFON TAXI ADAPTAT:
622 12 29 66

TAXI

FARMÀCIES DE GUÀRDIA

NOVIEMBRE  2024

1/11/2024 ........................ LLORIS GONZÁLEZ C.B.

2/11/2024 ............................... MEDINA BADENES

3/11/2024 ..............................MORENO TORTOSA

4/11/2024 ...........................................MUÑOZ C.B.

5/11/2024 .................... PEIRATS SANTA AGUEDA

6/11/2024 .......................... TERRÁDEZ NAVARRO

7/11/2024 .................................VERNIA-SABATER

8/11/2024 ............................... ALMELA-CASTILLO

9/11/2024 .................BELTRÁN MARTINAVARRO

10/11/2024.............................. DOMÉNECH FONT

11/11/2024................................GASCÓ MUSOLES

12/11/2024...................... LLORIS GONZÁLEZ C.B.

13/11/2024............................. MEDINA BADENES

14/11/2024............................MORENO TORTOSA

15/11/2024.........................................MUÑOZ C.B.

16/11/2024.................. PEIRATS SANTA AGUEDA

17/11/2024........................ TERRÁDEZ NAVARRO

18/11/2024...............................VERNIA-SABATER

19/11/2024............................. ALMELA-CASTILLO

20/11/2024...............BELTRÁN MARTINAVARRO

21/11/2024.............................. DOMÉNECH FONT

22/11/2024................................GASCÓ MUSOLES

23/11/2024.......................LLORIS GONZÁLEZ C.B.

24/11/2024............................. MEDINA BADENES

25/11/2024............................MORENO TORTOSA

26/11/2024.........................................MUÑOZ C.B.

27/11/2024.................. PEIRATS SANTA AGUEDA

28/11/2024........................ TERRÁDEZ NAVARRO

29/11/2024...............................VERNIA-SABATER

30/11/2024............................. ALMELA-CASTILLO

Aquellos ciudadanos que 
quieran informarse de las 
resoluciones de la Junta de 
Gobierno y el desarrollo de 
los Plenos del Ayuntamiento 
de Burriana pueden hacerlo 
a través de la web de 
transparencia. Accede a través 
del siguiente código QR”
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TELÈFONS

Ajuntament de Burriana .................964 51 00 62 
Tinència Alcaldia Port ......................964 58 70 78
Policia Local .........................................964 51 33 11
Guàrdia Civil .........................................964 59 20 20
Jutjat .......................................................964 51 01 87
Serveis Socials ....................................964 51 50 14
Casal Jove .............................................964 59 16 92
Biblioteca Municipal .........................964 03 39 61
Oficina d’Activitats Culturals .........964 83 93 17
Oficina de Turisme ............................964 57 07 53
P. Poliesportiu M ................................964 59 10 02
Piscina Municipal ...............................964 59 14 00
INSS ........................................................964 51 28 54
Agència Ocupació i Des. ..................964 03 30 37
Ecoparc Municipal .............................620 06 92 06
CAP .........................................................964 51 25 25
CEAM 
(C. Especialitzat d’At. al Major) ......964 33 40 90
ADI Servei d’atenció a la infància ...........964 03 32 08
(de 0 a 3 anys, de 9 a 14 hores) ........630 71 70 97

COL•LEGIS
CEIP Vilallonga ....................................964 55 84 90
CEIP Roca i Alcaide ...........................964 73 83 60
CEIP Penyagolosa .............................964 73 83 55
CEIP Iturbi .............................................964 73 83 65
CEIP Novenes de Calatrava ...........964 73 88 70
CEIP Cardenal Tarancón ..................964 73 88 75
Col·legi Salesià ....................................964 51 02 50
Col·legi Illes Columbretes ...............964 51 63 62
Col·legi Vila Fàtima ............................964 51 25 18
Col·legi Consolació.............................964 51 02 93
IES Jaume I ...........................................964 73 89 35
IES Llombai ..........................................964 73 92 65
Centre Educació Especial ................964 73 87 95
Escola Permanent d’Adults ...........964 59 10 01

Escola Infantil .....................................964 51 02 41
Escola de la Mar .................................964 58 61 60 
Escola Taller .........................................964 51 03 61 
CME Rafel Martí Viciana .................964 03 32 30
EOI Plana Baixa ..................................676 81 55 63

ASSISTÈNCIA SANITÀRIA 
Centre de Salut ...................................964 39 07 50
Urgències..............................................964 39 07 60
Cita prèvia ............................................964 39 07 50
Centre de Salut Port .........................964 39 92 80
Consultori del Grau (sols estiu)..........964 46 34 00
CSI Novenes (cita prèvia) ................964 55 87 00
CSI Novenes (urgències) .................964 55 87 01
Hospital General Castelló ...............964 72 50 00
Hospital de la Plana ..........................964 39 97 75
Ciutat Sanitària La Fe .......................964 86 27 00
Centre de P. Familiar .........................964 55 87 08
Salut Mental ........................................964 39 07 56
Creu Roja ..............................................964 51 76 07
Hospital La Magdalena ...................964 24 44 00
Hospital Provincial ............................964 35 97 00

DIVERSOS
Cementiri ..............................................964 51 01 49
Centre Alq. Sta. Bàrbara ..................964 51 00 93
Junta Local Fallera .............................964 51 62 17
Ràdio Taxi .............................................964 51 01 01
Centre Cultural La Mercé ................964 51 00 10
Parc Comarcal Bombers .................................... 085
Estació RENFE ....................................902 43 23 43
Magatzem Municipal .......................964 51 87 12
Síndicat de Regs ................................964 51 45 51
Cambra Agrària (Consell Agrari) ........964 57 06 08
FACSA ....................................................964 51 28 00
Recogida voluminosos Fobesa .........964 53 67 61

DEFUNCIONS AGOSTO

               MATRIMONIS AGOSTO

NÉSTOR PORRAS OLIVA Y NADIA ANDRÉS LÁZARO

CRISTIAN SÁNCHEZ ENRIQUE Y LLEDÓ PERIS NAVARRO

ABHISHEK KANKARAN Y REYES DE LA TORRE BERNAT

              NAIXEMENTS AGOSTO

MARC GAVARA JUAN

CATALINA MOTA CARRASCO

RODRIGO CALDUCH CARVALHO 

CARLOTA SIMÓ CAPELLA

AITANA MONFORT DÍAZ

MARC SEGARRA TERUEL

LUCÍA PERIS BELTRÁN

MARCOS GIL PIQUER

JULIO GODO GÓMEZ

JORGE PENALBA MINGARRO

LUCÍA ARROYO FELIU

VEGA GARCÍA MOROS

MANEL ESCRIG PENALBA

ANDREU PARDO FERRER

DANIEL SÁNCHEZ GÓMEZ
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